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گفتگوی اختصاصی صبح امروز با مریم امیر جلالی؛

ناخواسته
 جلوی دوربین آمدم
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طرح سوال از روحانی در مجلس یا مقدمه ای برای استیضاح؟
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دریافت اولین حقوق بهارستان نشین ها

مجلس مشکل معیشتی را 
حل کرد!
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سوال از رئیس جمهور مشکلی را
 حل نمی کند

یک نماینده پیشــین مجلس گفت: با توجه به شــرایطی که ما در کشور با آن مواجه هستیم 
سوال از رئیس جمهور و استیضاح وزرا مشکلی را حل نمی کند.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« به نقل از ایســنا؛ حمید گرمابی درخصوص طرح ســوال از 
رئیــس جمهور در مجلس اظهار کرد: دولت دوازدهم در ایــن مدت زمان کمی که تا پایان 
عمرش باقی مانده سعی خواهد کرد خواسته های مجلس را هم تا حد امکان مدنظر قرار دهد، 
کشور ما تحت فشارهای بین المللی و تحریم قرار دارد و قطعا نمی توان انتظار داشت اقتصاد 

کشور به سرعت شرایط خوبی پیدا کند.
وی ضمن اشاره به اینکه پرسش و پاسخ از رئیس جمهور و وزرا حق قانونی نمایندگان است، 
خاطرنشان کرد: باید دید آیا این پرسش و پاسخ ها منجر به بهبود شرایط اقتصادی ما خواهد 
شد یا خیر که من خیلی نسبت به این موضوع مطمئن نیستم، البته قطعا دولت در بسیاری از 
شرایط می توانسته بهتر عمل کند اما باید مجموع شرایط داخلی و خصوصا خارجی که بسیار 
برای ما وضعیت نامناسبی است، را در نظر گرفت، همچنین من بعید می دانم مجلس به سمت 
اســتیضاح وزرا برود، زیرا در این صورت کابینــه دولت از حد نصاب افتاده و باید دوباره رای 
اعتماد بگیرد که این برای کشــور مناســب نیست و به نظر من این نکته ای است که مدنظر 

بزرگان اصولگرای مجلس یازدهم نیز هست.
نماینده پیشین نیشــابور و فیروزه در مجلس همچنین تصریح کرد: استیضاح دولت و رئیس 
جمهور، از موارد پیش بینی شده در قانون است و نمی توان آن را به طور کلی نفی کرد، اما من 
بعید می دانم با وجود همه تندروی هایی که توسط برخی از نمایندگان ما در مجلس شاهد آن 
هستیم، هدف استیضاح رئیس جمهور باشد، چرا که این به نفع کشور و هیچ جناحی نیست، 
من یقین دارم این مســئله مدنظر بزرگان اصولگرای مجلس نیز قرار دارد و در این زمینه راه 

عاقلانه ای انتخاب خواهند کرد.

طرح سوال از روحانی در مجلس یا مقدمه ای برای استیضاح؟

گوش نکنید کلید بزنید!
آمدن  کار  روی  زمان  از 
یازدهــم  مجلــس 
کارشناســان  اکثریت 
بر  نظــران  صاحب  و 
این بــاور بودند که این 
مجلس کار را برای دولت 
روحانی در این یک سال 
پایانی سخت خواهد کرد 
و اگر کار به تقابل نکشد 
دست کم خبری از تعامل 
نمونه  بــود.  نخواهد  هم 
هایش هم خیلی زود ظهور پیدا کرد؛ از نامه 
روســای کمیســیون ها به رئیس جمهور تا 
پذیرایی نامناســب نمایندگان از وزیر خارجه 
اش در مجلــس، حالا اما کار به کشــاندن 
روحانی به مجلس رســیده اســت. جمعی از 
نمایندگان که تعدادشان کم هم نیست طرح 
سوال از روحانی را به جریان انداخته اند و می 
خواهند که او پاســخگوی سوالات اقتصادی 
آن ها باشد. نمایندگان با استناد به مفاد اصل 
88 قانون اساســی و مواد 210 و 211 آیین 
نامه داخلی مجلس شورای اسلامی سوالاتی 

در پنج محور مطرح کرده اند که عبارتند از:
*چرا و به چه دلیل قیمت های ارز خارجی به 
سرعت در حال افزایش و ارزش پول ملی در 

حال کاهش است؟ 
*علت از هم گسیختگی اوضاع بازار مسکن، 
خــودرو و تــورم عجیب و غریــب چندصد 
درصدی بازار مســکن چیســت و چرا دولت 
طی هفت سال گذشته هیچ اقدام جدی برای 
تامین مسکن مردم و کنترل قیمت و کیفیت 

خودرو انجام نداده است؟
* در کجای برجام اشتباه استراتژیک مرتکب 
شــدید که آمریکا بدون کوچکترین هزینه از 
این توافق خــارج و اروپا هم با پرروئی تمام 
همچنان خواستار اجرای کامل برجام از سوی 
ایران اســت، بدون آنکه خــود به تعهداتش 
عمــل کند، حتی در حد عملیاتی کردن طرح 

حقیرانه اینستکس. 
*قرار شــد دولت به خاطر مشــکلات ناشی 
از بیمــاری کرونــا به واحد هــای تولیدی و 
بخش های آسیب دیده وام اعطا کرده و کمک 
نماید. اما صدای اعتراض همه بخش ها بلند 
اســت. دولت در این زمینه چه کاری کرده و 

چقدر کمک کرده است؟
*از فروردیــن 97 که قیمــت دلار دولتی 4 
هزار و 200 تومان اعلام شــد تا امروز چند 
میلیارد دلار به این قیمت عرضه شده است؟ 
به چه کســانی داده شــده و سرنوشت این 
دلار ها چه شده است و چه تاثیری بر کنترل 

تورم داشته است؟
البته پاســخ دادن به این ســوالات کلی که 
طیف وســیعی از مســائل را در بر می گیرد 
احتمــالا زمان زیــادی را می طلبــد. هیات 
رئیســه مجلس هنوز طرح ســوال را اعلام 
وصول نکرده است، اما گفته می شود احتمالا 
این اتفاق فردا )چهارشــنبه( رخ خواهد داد. 
روایت هــای مختلفی از تعداد امضا کنندگان 
طرح ســوال از رئیس جمهور منتشــر شده 
است. ناصر موســوی لارگانی روز یکشنبه 
در گفتگــو با مهرگفــت: »تاکنون 125 نفر 
از نمایندگان مجلس شــورای اسلامی طرح 
سوال از رئیس جمهور را امضا کرده اند.«او 
تاکید کرد کــه قطعا تعــداد امضاکنندگان 
افزایش خواهد یافت. تا عصر روز یکشــنبه 
برخی گزارش ها از این حکایت داشــت که 
تــا 200 نفر طرح ســوال را امضا کرده اند. 
علی خضریــان نماینده تهــران این آمار را 
ارائه کرد. سوال از رئیس جمهور در مجلسِ 
تازه کارِ یازدهم می تواند حواشــی زیادی را 
ایجاد کند. این موضوع به خوبی در جلســه 
روز یکشــنبه مجلس با حضور محمد جواد 
ظریــف نمایان بود. جلســه روز یکشــنبه 
مجلس در واقع نقطــه آغاز یک تقابل تمام 
عیار میان دولت و مجلس بود. اگر این تقابل 
به نحوی کنترل نشود می تواند خیلی بیشتر 

هم اوج بگیرد. در جلسه یکشنبه حتی بحث 
اســتیضاح رئیس جمهور نیز مطرح شــد. با 
این ســطح از تنش قطعا حضور روحانی در 
مجلس برای پاســخگویی به طیف وسیعی 
از ســوالات می تواند فضای متشنجی را در 
پی داشته باشــد. نمایندگان مجلس یازدهم 
نشــان داده اند که به هر نحوی می خواهند 
مطالبــات انتخاباتی خود را از دولت پیگیری 
کنند. به عقیده ناظران بسیاری از نمایندگان 
با شعار های بلندپروازانه اقتصادی و سیاسی 
بــه مجلس راه یافته اند و حالا تحت فشــار 
رای دهندگان قــرار دارند. به همین دلیل با 
شــتاب بالایی به دنبال مواخــذه دولتند. در 
همیــن حال برخی از همیــن نمایندگان در 

حال آماده ســازی طرح های فــوری برای 
درمان بحران اقتصادی در کشــورند. هنوز 
جزئیات بسیاری از این طرح ها روشن نیست، 
اما گذشت زمان عیار ادعای مجلس یازدهم 
برای حل بحــران اقتصادی خواهد بود. این 
اولین بار نیســت که طرح سوال از روحانی 
در دستور کار مجلس قرار می گیرد، سال 97 
نیز پس از بحران ارزی شــدیدی که کشور 

درگیر آن شد رئیس جمهور برای پاسخگویی 
به 5 ســوال به مجلس احضار شــد. در کل 
سوال از رئیس جمهور همیشه مسئله ای پر 
چالش برای مجالس مختلف بوده است. این 
چالش ها در حال حاضر بیشتر هم خواهد بود 
چرا که حسن روحانی حدود یک سال دیگر 
در مسند ریاســت جمهوری قرار دارد و این 
شــائبه سیاسی بودن طرح ســوال را در پی  
دارد. برخلاف مجلس یازدهم که یکدســت 
اصولگراست، هیچ گروه سیاسی در مجلس 
دهم اکثریت مطلق را در دست نداشت. شاید 
به همین دلیل سوال از رئیس جمهور در آن 
زمان چالش کمتری ایجاد کرد. البته در آن 
مجلس علی لاریجانی جلسه طرح سوال را 

مدیریــت کرد و حالا دیگــر خبری از او نیز 
نیست. اما حالا ممکن است سوال از رئیس 
جمهور دامنه دار شــود و بحث استیضاح هم 
مطــرح گردد. روز یکشــنبه نماینده خمینی  
شــهر این موضوع را در صحن علنی مطرح 
کرد. او گفت: »گــوش دادن به حرف های 
وزرا بی فایده  اســت استیضاح رئیس جمهور 
را کلید بزنید«  پیشتر نیز نمایندگان دیگری 

درباره اســتیضاح حرف زده بودند. در خارج 
مجلس نیز سیاستمدارانی هستند که از طرح 
اســتیضاح دفاع می کنند. یکی از آن ها احمد 
توکلی اســت. توکلی در گفت و گویی اظهار 
کرد که صدردصد موافق اســتیضاح روحانی 
است چرا که »رئیس جمهور در حال نزدیک 
کردن کشور به لبه پرتگاه است. هر کشوری 
در دنیا بــه بحــران ارزی می خورد کاهش 
ارزش پول ملی اش بیــن 25 تا 50 درصد 
می شود، اما در ایران وضعیت فاجعه است.«

او در پاســخ به این ســوال که منابع دولت 
محدود اســت و نمی تواند ارز به بازار تزریق 
کند، گفت: »دســت دولت اول بســته نبود. 
100 بــار به آقای روحانی گفتند که دســتت 

بسته می شــود، اما او اعتنا نکرد.« راه حل او 
برای حل بحران این است: »اگر می خواستند 
ایــن اتفاق نیافتــد باید ســریع دلار به بازار 
تزریــق می کردند تا عطش بــازار بخوابد و 
جلوی ســوداگری گرفته شود. البته این برای 
کشور هایی اســت که حجم قابل توجهی ارز 
در اختیار برای مداخله در بازار داشــته باشند. 
کاری کــه مکزیک در زمــان پیمان »نفتا« 
و کــره جنوبی در ســال 97 کردند. البته اگر 
کشــوری منابع لازم را برای پمپاژ ارز به بازار 
نداشته باشــد باید طرف تقاضا را کنترل کند 
و اگر نشــد باید طرف تقاضــای ارز را اداری 
کنترل کند. کما اینکه این کار در زمان جنگ 
انجام شــد.«توکلی می گویــد »دولت از 21 
فروردین 97 تا اواســط مرداد همان سال 18 
میلیارد دلار ارز 4200 تومانی را با عنوان تهیه 
کالا هــا و نیاز های اولیه جامعه و 65 تن طلا 
را با تزریــق به بازار بر بــاد داد این کار چه 
معنایی داشت؟ در واقع خودش دست خودش 
را خالی کرد. نمی گوییم خیانت کردند، اما این 

کار مصداق بارز خیانت بود.«
قطعا احمد توکلی تنها سیاســتمدار اصولگرا 
نیست که امیدوار اســت استیضاح به جریان 
بیافتــد. باید دید مجلــس یازدهم در آغاز به 
کارش بــه این ســمت حرکــت می کند یا 
نه؟ روند کنونی مجلس نشــان از اشــتیاق 
نماینــدگان برای اســتیضاح روحانی دارد اما 
ممکــن اســت مصالح ملــی و دخالت های 
خــارج از مجلس مانع از این اتفاق شــود. در 
هر صورت دولت روحانی در این یک ســال 
باقیمانده راه دشواری را در مواجهه با مجلس 

اصولگرای یازدهم خواهد داشت.
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ممکن اســت ســوال از رئیس جمهور دامنه دار شود و بحث استیضاح هم مطرح گردد. 
روز یکشــنبه نماینده خمینی شــهر این موضوع را در صحن علنی مطرح کرد. او گفت: 
»گوش دادن به حرف های وزرا بی فایده اســت استیضاح رئیس جمهور را کلید بزنید«  

پیشتر نیز نمایندگان دیگری درباره استیضاح حرف زده بودند
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بررسی وضعیت ایران در حوزه خودکفایی محصولات غذایی؛ 
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پیشــرفت اقتصادی در 
به  منوط  کشوری،  هر 
توسعه کشاورزی است، 
اما این مهم باید متناسب 
و  آب، خاک  وضعیــت  با 
جمعیت هر کشــور تحقق 
پیــدا کند. در این راســتا 
در  خودکفایــی  گاهــی 
محصولات کشــاورزی و 
فشــار  می تواند  غذایــی 
مضاعفی بــر آب و خاک کشــور وارد کند، 
به ویژه در ایران که 85 درصد هدررفت آب در 

بخش کشاورزی اتفاق می افتد. 
به گــزارش روزنامــه صبح امــروز، یکی از 
سیاســت های اخیر کشور تأکید بر خودکفایی 
در حوزه غذا اســت درواقع خودکفایی غذایی 
عاملــی بــرای جلوگیری از اعمال فشــارها 
بر ایــران در زمان تحریم ها اســت، درواقع 
اعتقاد مســدولان مربوط در این حوزه بی اثر 
کردن تحریم ها است. در این راستا اسماعیل 
اســفندیاری، مجری طرح گندم وزارت جهاد 
کشــاورزی در دی ماه 1398 بیان کرده که 
»در سال زراعی جاری 5 میلیون و 950 هزار 
هکتار به زیر کشــت گندم رفته و 99 درصد 
برنامه کشــت محقق شده اســت«. پرسش 
اینجاست که اقلیم ایران شرایط خودکفایی در 
محصولات غذایی را داراست و آیا کشاورزان 
ما دانــش لازم برای کشــاورزی مکانیزه را 

دارند؟
در این راستا محمدحسین انصاري فرد معاون 
ســازمان نظام دامپزشکی و سخنگوی سابق 
در گفت وگــوی  وزارت جهــاد کشــاورزی 
اختصاصی با خبرنگار صبح امروز در خصوص 
آســیب ها و طبعات خودکفایی در کشاورزی 
به خصــوص تولید گندم گفت: گندم بهانه ای 
شد تا ما بتوانیم بگوییم باید توجه بیشتری به 
بخش کشاورزی شود، متأسفانه 12 درصد از 
رشــد ناخالص داخلی کشور متعلق به بخش 
کشاورزی اســت، اما بهره مندی کشاورزی از 

وام و بودجه دولتی کمتر از این مقدار اســت و 
این امر نشان دهنده عدم توجه کافی به بخش 
کشاورزی است و کشاورزی مدرن و درآمد زا 
هنوز درک نشده است که جای تاسف زیادی 

دارد و امیدواریم که اصلاح شود.
ضعف در ترویج کشاورزی نوین 

انصاری فــرد بــا توضیح اینکــه »خود کفایی 
مــا در تولید گندم 14 میلیون تن اســت که 
10 میلیون تن آن بــرای خرید و مصرف در 
نانوایی ها، قنادی ها و ســایر واحد ها اســت و 
4 میلیون تن برای خود مصرفی کشــاورزان 
اســت« بیان کرد: پیش بینی می شود تا پایان 
فصل برداشــت که مهر ماه است 10 میلیون 
تن دیگر برداشــت شــود. گندم جزو گیاهان 
فسفرطلب است؛ یعنی فسفر خاک را مصرف 
می کند تا رشد کند. در علوم نوینی زراعی اگر 
کشاورزی در یک ســال گندم می کارد، سال 
بعد باید محصولی ازَُت خــواه بکارد تا مجدداً 
فســفر به زمین بازگردد و قوت کافی داشته 
باشــد؛ به همین دلیل به کشــاورزان توصیه 
می شود در ســال بعد به جای گندم حبوبات، 
یونجه و به خصــوص دانه های روغنی مانند 
کلزا و سویا بکارند تا زمین برای کشت گندم 
در سال بعد غنی شود  به این نوع کشت تناوب 
کشــت می گویند که باید در این زمینه اطلاع 
رسانی و ترویج کافی در بین کشاورزان انجام 

شود تا اهمیت این مسئله را درک کنند.
وی معتقــد اســت که بیــش از 50 درصد از 
کشــاوزران به دلیل داشتن ســواد قدیمی و 
اعتقاد به روش های کشاورزی سنتی؛ بنابراین 
نیاز اســت ترویج دانش لازم بین آن ها باید با 
ابزار های خاصی صورت بگیرد، یعنی نمی توان 
با این افراد از طریق اینترنت، فضای مجازی 
و الکترونیکی اطلاع رسانی کرد، بلکه باید به 
روش اقناعی آموزش های لازم به آن ها ارائه 

شود. 
پیشتازی ایران در تولید بذرهای مقاوم 

گندم
معاون ســازمان نظام دامپزشکی توضیح داد: 
متأســفانه ما در این زمینه ضعیف هســتیم و 

کشاورزان ما به سادگی توجیه نمی شوند. ایران 
در تولید بذر های خوب گندم جزو کشــور های 
پیشرفته در جهان است که بذرهای مقاوم در 
خم شدگی، باد، آفت، خشکی و شوری را تولید 
می کند و این امر باعث می شــود بذر مناسب 
برای هر منطقه که اصطلاحاً به آن پهنه بندی 
گفته می شود، داشته باشیم. اگر این پهنه بندی 
درست رعایت شود و کشاورزان توصیه ها را مد 
نظر قرار داده و بذر مناسب را از مراکز خدمات 
کشاورزی تهیه کنند نتیجه مطلوبی به همراه 
خواهد داشت. وی با بیان اینکه »قیمت بذرها 
در این مراکز قدری گران تر اســت؛ بنابراین 
دولــت باید به کشــاوزان یارانــه بدهد؛ زیرا 
کشاورز منافع ســاده خود را می بیند و بذری 
که برایش ارزان تر باشد را مصرف می کند در 
صورتی که بذر اصلاح شده محصول بیشتر و 

باکیفیت تری را به او خواهد داد.

18.5 میلیون هکتار، اراضی ثابل کشت 
در ایران

انصاری فرد توضیح داده که اگر دولت -حداقل 
برای مدتی کوتاه- به کشاورزان یارانه استفاده 
از بذراصلاح شــده را بدهد و کشاورزان  نتیجه 
استفاده از این بذر را ببینند، حاضر می شوند با 
قیمت بیشتر نیز آن  را بخرند، این مثال بسیار 
ساده ای اســت و اگر به آن عمل شود، کشور 
ما می تواند تبدیل به یکی از قطب های بزرگ  
در کشاورزی دنیا شــود؛ زیرا ما 18.5 میلیون 
هکتــار اراضی قابل کشــت داریم که در 6 تا 

7 میلیون هکتار آن کشت صورت نمی گیرد.
 ســخنگوی ســابق وزارت جهاد کشــاورزی 
خاطرنشــان کــرد: ایــران دارای حداقل 12 
میلیون هکتار از زمین هایی اســت که بعضی 
از آن ها مثل خوزســتان چند بار کشت صورت 
می گیرد؛ زیرا آب کافــی و رودهای بزرگ در 

آن منطقــه وجــود دارد و می توانیم از لحاظ 
کشاورزی جزو قطب های بزرگ دنیا شویم.

نکتــه اینجاســت که در گذشــته کســانی 
چون عیســی کلانتری به طــرح خودکفایی 
انتقــاد کرده اند، کلانتری  محصولات غذایی 
بیــان کرده »اینکه اعلام کردید امنیت غذایی 
کشــور را به طور کامل تأمیــن می کنید و به 
خودکفایی در این زمینه می رســید، قول بسیار 
بزرگی اســت؛ چرا که باید توجه داشته باشید 
ما در کشــورمان با مسئله آب و چالش در این 
زمینه مواجه هســتیم«. اما انصاری فرد معتقد 
اســت که خود کفایی در هر محصولی و با هر 
قیمتی به شــرایط کشور بســتگی دارد. وی 
توضیــح داد که »گندم ممکن اســت 8 هزار 
مترمکعب آب در هر هکتــار مصرف کند، ما 
می توانیــم این آب را صرفــه جویی و به جای 
آن گندم وارد کنیم، اما اکنون ثابت شــده که 

اینطور نیســت. آمریکا در زمان تحریم به دارو 
و واکســن هم رحم نمی کند، در زمان صدام 
یکــی از چیزهایی که او را به زانو درآورد نفت 

در برابر غذا بود«.
نباید برای صرفه جویی از مصرف آب به 

کشورهای خارجی نیازمند باشیم 
سخنگوی ســابق وزارت جهاد کشاورزی گفت: 
قحطی غذایی در عراق و نارضایتی های مردم از 
شــرایط،  زمینه های سقوط صدام را ایجاد کرد؛ 
درنتیجه اگر ما بخواهیــم برای صرفه جویی در 
مصــرف آب مواد غذایی خود را از کشــور های 
خارجی تهیه کنیم، امری اشــتباه اســت. از این 
گذشته 90 درصد محصولات غذایی که برزیل، 
آمریــکا و حتی اروپا بــه دنیا صــادر می کنند 
تراریخته اســت و خودشــان از این محصولات 
مصرف نمی کنند؛ زیرا خطراتی چون سرطان و... 
بر زندگی انســان ها دارد. بنابراین هیچ تضمینی 
وجــود ندارد که یک محصول همیشــه در بازار 
وجود داشــته  باشد و ممکن است تولید کشوری 

کاهش پیدا کرده و صادرات نداشته باشد.
حراست از منابع آب امری ضروری است

وی با اشــاره به کم آبی کشــور توضیح داد: 
ایران، کشــور کم آبی است و باید از منابع آبی 
خود حراست کنیم؛ زیرا آب نیمی از چاه ها در 
حال فروکش کردن اســت که موجب نشست 
زمین می شــود و باعث آســیب رســیدن به 
جاده ها و زمین ها می شــود، اما چاره در ایجاد 
آبخیز داری اســت. با انجام این کار، چاه ها پر 
و قنات ها برقرار می شــود. درواقع آبخیز داری 
و آب خــان داری منجــر بــه جمــع آوری و 

صرفه جویی در آب می شود.
آبخیزداری داری راهی برای جلوگیری از 

هدر رفت آب
نظر افضلی، عضو ســابق کمسیون کشاورزی 
مجلس شــورای اســلامی نیــز در خصوص 
راه کارهــای دولت برای جلو گیری از هدررفت 
آب هــای زیرزمینــی در اثــر تــلاش برای 
به خصوص  خودکفایی محصولات کشاورزی 
گنــدم چنین توضیــح داد: مناطقی که دارای 
رود خانه هــای فصلــی هســتند در این زمینه 

مشــکل چندانی ندارند، امــا در مناطقی که 
دشت بوده و دارای ســفره های آب زیرزمینی 
هستند می توان تعادل بخشی را به وجود آورد؛ 
یعنی به همان میزانی که آب برداشت می شود 
نفوذ نیز صورت می گیرد. در این راستا مبحث 
آبخیزداری حدود سه سال است که آغاز شده 
و اثرات مثبتی را نیز داشته است.وی افزود: به 
عنوان مثال در خراســان جنوبی 750 میلیون 
متر مکعــب روان آب داریم که 80 میلیون متر 
مکعب آن را به وســیله ســد ذخیره کرده ایم، 
اما ســایر اقدامات آن در حال عملیاتی شدن 
است تا بتوانیم میزان بیشتری از هدررفت آب 

جلو گیری کنیم.
اقدامات برای حراست از آب دیر اتفاق 

افتاده است
افضلی معتقد اســت که اقدامــات لازم برای 
حراســت از آب دیر اتفاق افتاده است. وی در 
این زمینه توضیح داد: اگر میزان برداشــت و 
نفوذ آب در فروچاله ها و ســفره های زیرزمینی 
را در نظر بگیریم متوجه خواهیم شد که در این 
زمینه کمی دیر به فکر افتاده و عمل کرده ایم. 
از سویی دیگر مجوز چاه هایی که داده می شود 
باید به میزانی باشد که به سفره های زیرزمینی 
لطمــه نزند، اما مســئله این اســت که تعداد 

چاه های غیر مجاز بسیار زیاد است.
12 میلیون تن گندم فاکتوری برای داشتن 

امنیت غذایی
عضو ســابق کمســیون کشــاورزی مجلس 
شــورای اســلامی بیان کرد: گندم محصولی 
مهم و اســتراتژیک اســت؛ بنابراین با توجه 
به شرایط تحریم در کشــور باید در تولید آن 
خود کفا باشــیم. باید توجه داشــت که تولید 
گندم ما به روش کشــت دیم است و مشکلی 
ایجاد نمی کند، اما بایستی برای امنیت غذایی، 
حداقلــی مانند10تا12 میلیــون تن را در نظر 
داشته باشــیم و مابقی را وارد کنیم تا بر روی 
تولید داخلی فشــار وارد نشود. متأسفانه مسئله  
ما مصرف گرایی بالای مــردم و تنوع غذایی 
است که باید در این زمینه فرهنگ سازی لازم 

صورت بگیرد.
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ارایه خدمات الکترونیکی 
به مددجویان

رئیــس اداره پذیرش و امور مددکاری کمیته امداد خراســان رضوی با توجه 
به تأکیدات ســتاد مبــارزه با بیمــاری کرونا مبنی بر اجتنــاب از ترددهای 
غیرضروری و حضور در اماکن شــلوغ و همچنیــن ضرورت ماندن در خانه؛ 
گفت: بر اســاس برنامه ریزی هایی انجام  شده تا 26 نوع خدمت الکترونیکی 
در قالب 8 ســرفصل حمایتی به مددجویان به صورت الکترونیکی و از طریق 
نشانی اینترنتی e.emdad.ir ارائه شود. به گزارش صبح امروز، سید مصطفی 
موســوی ازغندی، از تکریم ارباب رجوع و تســریع و تسهیل ارائه خدمات 

توسط این نهاد خبر داد و اظهار کرد: مددجویان می توانند با استفاده از رایانه 
شخصی، گوشی همراه و یا با مراجعه به دفاتر خدمات اینترنتی با درج کد ملی 
و شماره شناســنامه خود وارد سامانه این نهاد شده و پیگیری لازم را داشته 
باشــند. وی بیان کرد: ســرفصل های کاری حوزه حمایت ؛ شامل مسکن، 
کمک هزینه ازدواج، بهداشت و درمان، فرهنگی، مشاوره، وام، حمایت های 
خاص و اشــتغال می شود که هر یک از این بخشها دارای زیرمجموعه های 

دیگری است.

صرفه جویی 650 هزار متر مکعب آب 
آشامیدنی در سبزوار

کاظم خلیلی، رییس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهرداری سبزوار گفت: با اجرای طرح 
جداســازی آب شرب از فضای سبز 650 هزار متر مکعب آب شرب طی یک سال گذشته در 

سبزوار صرفه جویی شد.

40 تا 60 سال رده سنی بیشتر مبتلایان کرونا  
دکتر محمد رضا حســینعلی زاده، رییس بیمارستان فوق تخصصی دکتر علی شریعتی مشهد 
گفت: گروه ســنی 40 تا 60 سال بیشترین مبتلایان بستری به کرونا در بیمارستان شریعتی 

مشهد را شامل می شوند.

27 هزار نیشابوری بدون کارت جدید ملی
داود کوشــکی، در نیشــابور 308 هزار و 356 نفر واجد شــرایط اخذ کارت هوشمند هستند 
و تا پایان پارســال 275 هزار و دو نفر درخواســت کارت هوشــمند خود را ثبت کرده اند و 
33 هزار و 354 نفر در ســال گذشــته از ثبت نام جا ماندند که از ایــن تعداد 6 هزار نفر در 
 ســال جدید ثبت نام کرده اند و 27 هزار و 354 نفر هنوز برای دریافت کارت ملی هوشــمند

 اقدامی نکرده اند.

آمار کرونا در ایران
سیما ســادات لاری، سخنگوی وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی گفت: تا 16تیر 
1399 و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، دو هزار و 613 بیمار جدید مبتلا به کووید 19 
در کشــور شناسایی شــد که هزار و 468 مورد بستری شدند. با این حساب، مجموع بیماران 
کووید 19 در کشــور به 243 هزار و 51 نفر رســید و با فوت 160 نفر در 24 ساعت گذشته، 

تعداد جان باختگان کرونا در کشور به 11 هزار و 731 نفر رسید.

میزبانی شایسته دانشگاه های سبزوار از 
دانشجویان افغانستانی

دکتــر علی اصغر مولوی، رییس دانشــگاه حکیم ســبزواری گفت: این دانشــگاه و ســایر 
دانشــگاههای شهرستان سبزوار میزبانان شایسته ای برای دانشــجویان افغانستانی هستند 
چنانکه هم اینک حدود 250 دانشــجوی افغانستانی در دانشگاههای این شهرستان مشغول 

به تحصیل هستند.

احتمال ساخت واکسن کرونا در ماه های آینده
ســرویس جامعه / عضو کمیسیون بهداشت 
مجلس با یادآوری احتمال دســت یابی ایران 
به تولید و ســاخت واکســن کرونا طی 4 تا 
5 ماه، گفــت: امیدوار هســتیم تلاش های 
دانشمندان و متخصصان داخلی در این زمینه 

به زودی به نتیجه برسد.
به گزارش صبح امروز، ســیدمرتضی خاتمی 
در مورد پیشرفت ایران در زمینه تولید واکسن 
کرونا، گفت: دانشمندان و متخصصان داخلی 
در حال انجام اقدامــات خوبی در این زمینه 
هســتند و امیدوار هستیم تلاش های آنها به 

زودی به نتیجه برسد.
عضو کمیسیون بهداشــت و درمان مجلس 
شــورای اســلامی با تاکید بر اینکه دور از 
ذهن نیســت که به زودی واکسن کرونا در 
کشــور تولید شــود، افزود: وزارت بهداشت 
حمایت خوبی را از شــرکت های دانش بنیان 
برای تولید و ســاخت واکســن کرونا دارد و 
این شــرکت ها هم گام های خوبی در مسیر 
ساخت واکسن برداشته اند و اگر تولید واکسن 
به صورت بومی محقق شــود بحث ارزبری 

چندانی برای کشور نخواهد داشت.
وی ادامــه داد: اگر بنا باشــد تهیه واکســن 

از کشــورهای خارجی صورت گیرد در یک 
زمــان واحد کفاف نیاز کشــورها را نخواهد 
داد بنابراین گذشــته از محدویت های مالی، 
هیچ کشــوری در چشم انداز نزدیک نخواهد 
توانست تمامی  نیازهای خود را پوشش دهد.
نماینده مردم ماهنشان و ایجرود در مجلس 
یازدهم با بیان اینکه احتمال دســت یابی به 
ســاخت و تولید واکسن کرونا  طی یک بازه 
زمانی 4 تــا 5 ماه وجــود دارد، گفت: البته 
برای کارهای آزمایشــگاهی نمی توان زمان 
مشــخصی را مطرح کرد زیرا ممکن است با 
افت و خیزهایی همراه باشــد اما این احتمال 
وجود دارد که در بازه زمانی کوتاهی در زمینه 

تولید و ساخت واکسن به نتیجه برسیم.
خاتمــی با تاکید ضــرورت رعایــت نکات 
بهداشتی توسط مردم، یادآور شد: با توجه به 
اینکه درصد اندکی از مردم ما ایمن شــده اند 
بنابرایــن احتمال طغیــان و گردش ویروس 
به شــکل دامنه داری وجود دارد بنابراین باید 
فاصله گذاری اجتماعــی و اقدامات حفاظتی 
مانند ماســک زدن و شستن دست ها به طور 

دقیق رعایت شود.
رئیــس مجمع نماینــدگان اســتان زنجان 

افزود: پس از بازگشایی  تالارهای پذیرایی و 
برگزاری مراســم عروسی و مجالس تحریم 
فاصله گذاری اجتماعی به فراموشــی سپرده 
شــد و در  حال حاضر از نظر تعداد مبتلایان 
به کرونا و فوتی ها در شرایط خوبی نیستیم و 

آمارها به هیچ وجه قابل نیست.

عضو کمیسیون بهداشــت و درمان مجلس 
یازدهم ادامــه داد: مردم و مســئولان باید 
مراقبت های لازم را داشــته باشــند تا آمار 
مبتلایــان و فوتی هــای کرونــا به شــکل 
قابــل قبولی کاهــش یابد بــه گونه ای که 
با  باشند.وی  بیماران  جوابگوی  بیمارستان ها 

بیان اینکه کادر مشــخص و محدود درمانی 
را در بیمارستان ها داریم، گفت: کادر درمانی 
دچار خستگی مفرط و مزمن شده اند و اگر این 
فرصت را برای بازتوانی و داشتن شیفت های 
آرام تر به آنها ندهیم در مرحله درمان بیماران 

بدحال، با مشکل مواجه می شویم.

میز خبر

روی خط اعتیاد          امفتامین ها؛ شایع ترین مواد مخدر مصرفی در کشور
شایع ترین ماده محرک مورد مصرف در کشور ما مت آمفتامین 
با نام خیابانی شیشــه است. مصرف مواد محرک دیگر نظیر 
قرص اکستیســی و کوکائین با شیوع کمتری دیده می شود. 
این دســته از مواد اثرات محرک روانی بر دســتگاه اعصاب 
مرکزی داشته و مصرف آن ها می تواند منجر به طیف وسیعی 
از مشکلات سلامت جسمی و روانی شود. شواهد فزاینده ای 
وجود دارد که مصرف محرک های آمفتامینی به ســلول های 
مغز آسیب می رســانند. به علاوه، مصرف طولانی مدت دوز 
بالای آمفتامین یک عامل خطر برای سوءتغذیه است که آن 

نیز می تواند منجر به آسیب دایمی به سلول های مغز شود. 
بر خلاف این بــاور غلط نزد برخی مصرف کنندگان، مصرف 
مواد محرک نیز همچون مواد افیونی اعتیادآور اســت به این 
معنــا که مصرف آن بعد از مدتــی منجر به اجبار به مصرف 

می گــردد و فرد علی رغم مواجهه با مشــکلات جســمی، 
روان پزشکی، خانوادگی و اجتماعی ناشی از مصرف نمی تواند 

مصرف خود را قطع کند.
یکی از بارزترین عوارض ناشی از مصرف مواد محرک حالات 
جنون )ســایکوز( القائشده ناشی از مصرف است که خود را با 

علائم مثبت جنون مثل هذیان و توهم نشان می دهد.
مصرف مواد محرک با خطر افزایش یافته رفتارهای پرخطر 
جنسی همراه است به طوری که احتمال ابتلاء به عفونت های 
منتقله از راه جنسی همچون سوزاک، سیفلیس و اچ آی وی را 

چندین برابر افزایش می دهد.
مصرف محرک هــای آمفتامینی همچنین با شــیوع بالای 
مشــکلات اجتماعی شامل مشــکلات ارتباطی، مشکلات 
مالــی، مشــکلات مرتبط بــا کار و تحصیل همراه اســت. 

نوســان های خلقی همچنین با مصرف مستمر محرک های 
آمفتامینی همراه اســت و برخی مصرف کنندگان بدتر شدن 
مشکلات ســلامت روان مثل افسردگی و تحریک پذیری را 

در طول زمان گزارش می کنند.
خطرات همراه با مصرف محرک های آمفتامینی )به ترتیب از 

شدت کم تر تا شدت بیش تر( عبارتند از:
دشواری خواب، از دست دادن اشتها و کاهش وزن، کم آبی 

شدید بدن، کاهش مقاومت به عفونت
قفل شدگی فک، سردرد، درد عضلانی

نوسانات خلقی- اضطراب، افســردگی، بی قراری، شیدایی، 
هول، بدبینی

لرزش، ضربان نامنظم قلب، تنگی نفس
دشواری در تمرکز و به خاطر آوردن چیزها

رفتاری تهاجمی و خشن، کودک آزاری، همسرآزاری
رفتارهای پرخطر جنسی، عفونت های منتقله از راه جنسی

جنون بعد از مصرف مکرر دوزهای بالا
آسیب دایمی به سلول های مغز

خون ریزی مغزی، مرگ ناگهانی ناشــی از مشکلات قلبی، 
عروقی
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 کشف اثر »روبنس«
 بعد از ۱40 سال

یک تابلو نقاشی از »پیتر پل روبنس« ـ نقاش مشهور فلمیشی ـ پس از 140 سال 
در یک مجموعه آثار خصوصی کشــف شده است.به گزارش صبح امروز و به نقل 
از ایندیپندنت، تابلو نقاشی »پرتره ای از یک بانو« که با غبار پوشانده شده بود و در 
یک مجموعه خصوصی به مدت 140 ســال نگهداری می شد به عنوان یکی از آثار 
»روبنس« نقاش مشهور سده 17 میلادی شناسایی شد. قرار است این تابلو نقاشی 
در حراجی ساتبیز لندن با ارزش تقریبی 2.5 الی 3.5 میلیون پوند به فروش برسد.

این شــاهکار هنری که به قرن 17 میلادی تعلق دارد در ســال 1902 در آکادمی 

رویال لندن به عنوان یکی از آثار »روبنس« به نمایش گذاشته شده بود، اما پس از 
مدتی اصالت و تاریخچه این اثر فراموش شد.

این اثر ســال ها در یک مجموعه خانوادگی نگهداری می شد تا این که یک خریدار 
ناشناس آن را به قیمت 78 هزار پوند خریداری کرد اما در آن زمان به عنوان یکی 
از آثار شــاگردهای »روبنس« شناسایی شــد.این پرتره در بیست و نهم جولای در 
حراجی ســاتبیز که بزرگترین رویداد حراج در لندن از زمان شیوع ویروس کرونا در 

نرماه مارس است، به فروش خواهد رفت.
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خرید آثار نویسندگان استان توسط اداره کل 
کتابخانه های عمومی خراسان رضوی

مدیرکل کتابخانه های عمومی خراسان رضوی ضمن تبریک روز قلم از اجرای طرح حمایت 
از نویسندگان بومی استان توسط اداره کل کتابخانه های عمومی خبر داد.

بــه گزارش صبح امروز و به نقل از روابط عمومی اداره کل کتابخانه های عمومی خراســان 
رضوی، حجت الاســلام علی اکبر ســبزیان، مدیرکل کتابخانه های عمومی خراسان رضوی 
ضمن تبریک روز قلم از اجرای طرح حمایت از نویســندگان بومی اســتان توسط اداره کل 
کتابخانه هــای عمومی خبر داد.مدیــرکل کتابخانه های عمومی خراســان رضوی گفت: در 
راســتای برنامه های مجموعه سازی و تقویت مجموعه کتابخانه های استان، »طرح شناسایی 
و حمایت از نویسندگان بومی استان«، یکی از برنامه های واحد منابع اداره کل کتابخانه های 
عمومی خراســان رضوی است.حجت الاسلام علی اکبر سبزیان ادامه داد: از اهداف این طرح 
می توان به شناسایی نویسندگان بومی استان خراسان رضوی و تشکیل یک بانک اطلاعاتی 
کامل و جامع ، شناسایی آثار و ارزیابی این آثار برای خرید و تزریق به مجموعه کتابخانه های 
استان با توجه به خلاءهای موجود اشاره کرد.وی افزود: برای این منظور طی دو سال گذشته، 
تعدادی از نویســندگان بومی شناسایی و تعداد 20 عنوان به تعداد 936 نسخه کتاب به  مبلغ 
بیش از 220 میلیون ریال از آثار این نویسندگان طی ارزیابی و بررسی کارشناسی و تشخیص 
تناســب ســطح آثار با نیازهای مجموعــه کتابخانه ها تهیه و خریداری شده اند.ســبزیان از 
کتاب های »نگاهي به زندگي و زمانه مرحوم آیت الله طالقاني« تالیف میناچوپانی، »دختران 
هم شــهید می شــوند« تالیف آزاده فرزام نیا، »اینک پیام آوری دیگــر« تالیف محمدرضا 
دین پرور، »چهار صد و هشــتاد و پنج نفر« تالیف میترا زرگرانی، »راهی برای رفتن« تالیف 
مریم عرفانیان، مجموعه »پرتویی از احکام« تالیف حجت الاسلام و المسلمین محمد زروندی، 
»در حسرت یک آغوش« تالیف نســرین پرک، »شهربانو« تالیف مریم قربان زاده به عنوان 
نمونه هایی از خرید منابع انجام شــده یاد کرد.وی تاکید کرد: حمایت اداره کل کتابخانه های 
عمومی از نویسندگان و مولفان بومی با برنامه های معرفی کتاب در کتابخانه ها، معرفی کتاب 
در نشســت های کتاب خوان و معرفی کتاب در جلسات انجمن استان، برنامه های خوانش و 
نقد و بررســی و نیز معرفی به نهاد کتابخانه های عمومی کشور نیز اجرا شده است.مدیرکل 
کتابخانه های عمومی خراســان رضوی ادامه داد: ارتباط با سازمان ها و دستگاه های مرتبط با 
حوزه کتاب و نشر، از جمله اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی، بنیاد پژوهش های آستان قدس 
رضوی، مرکز اســناد و کتابخانه ملي شمال شرق کشور)مشهد مقدس(، حوزه علمیه خراسان 
و دانشــگاه فردوسی مشهد با هدف تجمیع بانک های اطلاعاتی موجود در آن سازمان ها نیز 

توسط واحد منابع اداره کل کتابخانه های عمومی خراسان رضوی در حال پیگیری است.

دعوت از اعضای صندوق اعتباری هنر به 
پویش » من ماسک می زنم« 

مدیرعامــل صندوق اعتباری هنر گفت: از اعضای صندوق اعتباری هنر به عنوان پرچمداران 
فرهنگی جامعه، درخواست می کنیم برای حفظ سلامت خود و دیگران به پویش من ماسک 
مــی زنم بپیوندند.به گزارش صبح امروز و به نقل از روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اسلامی به نقل از صندوق اعتباری هنر، سیدحسین سیدزاده گفت: با توجه 
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خودمراقبتی گام موثری در قطع زنجیره انتقال این ویروس بردارند.

گفتگوی اختصاصی صبح امروز با مریم امیر جلالی؛
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دور حرفه خوشــایندی 
بــه نظر می رســد و 
به  اولین چیــزی که 
ذهن هرکســی خطور 
می کند، دســتمزد بالای 
بازیگران اســت. اما این 
روزها اگر پای درد و دل 
هنرمنــدان ایــن عرصه 
بنشینیم، شاید نوع دید و 
تفکرمان عوض شــود و 
دیگر از دور، حرفه ای را قضاوت نکنیم. بر آن 
شــدیم تا صحبت های هنرمندانی که خاک 
این عرصه را خورده اند و گلایه هایی دارند، را 
بشــنویم. بی شــک »مریم امیرجلالی« را 
بیشتر مردم با بازی در سریال هایی طنز دهه 
هشتاد؛ مانند متهم گریخت، چارخونه، ترش 
و شــیرین و خانه به دوش و... می شناسند و 
بازی موفق او در این سریال ها که بسیار هم 
مورد اســتقبال مــردم قرار گرفــت، از وی 

چهره ای شناخته شده ساخت.
او بازیگری اصالتا تهرانی اســت و ســوابق 
نشــان می دهد که علاقه ای ندارد در مورد 
سن و ســالش چیزی بپرسیم، دارای مدرک 
فوق دیپلم حســابداری بوده و چهار خواهر و 
برادر دارد و پدر مرحومش بازنشســته ارتش 
بود. او تا کنون در بیش از 50 فیلم سینمایی 
و مجموعه تلویزیونی به ایفای نقش پرداخته 
و از آنجایی که به موسیقی بسیار علاقه مند 
می باشد، تا کنون در چندین کنسرت حضور 
داشــته و به عنوان خواننده با گروه موسیقی 
»بیان« نیز همکاری داشــته  اســت و رسما 
او را باید یک خواننــده تمام عیار بدانیم. در 
ادامه بخشی از گفتگوی صمیمانه ما را با این 

هنرمند بخوانید.
ورود شما به دنیای بازیگری چگونه اتفاق افتاد؟

سال 73 ناخواســته جلوی دوربین آمدم. آن 
سال در طبقه دوم ســاختمانی که لوکیشن 
یک فیلــم در آن بود، زندگــی می کردم و 
پنجشــنبه جمعه ها که به اداره نمی رفتم، به 
عنوان تماشاچی پشت صحنه حضور داشتم 
و کار را تماشا می کردم. یک روز اتفاقی برای 
بازیگر آن فیلم افتاد و از من خواسته شد که 
بــه جای او در فیلم بازی کنم که البته قبول 
نکردم و گفتم با شــرایطم همخوانی ندارد و 
نمی توانم کار بازیگری انجام دهم و راستش 
اگر آن موقــع پدرم زنده بــود، اصلا چنین 
اجازه ای به من نمی داد. آن موقع کارمند بودم 
و کارگردان به من گفت فردا باید لوکیشن را 
تحویل بدهیم و یک سکانس بیشتر نیست، 
بیــا بازی کن. خیلی راضــی نبودم اما قبول 
کردم و آن ســکانس را بازی کردم و بعد از 
پایان بازی دیدم که از پشــت صحنه دست 
می زنند و تشــویق می کنند و می گفتند که 

بازی فوق العاده ای بود. بعد از مدتی مرضیه 
برومند من را برای کار سریال هتل مروارید 
دعوت کرد و بعد هم در کاری از رامبد جوان  
بازی کردم و بعــد کار دیگری و پس از آن 
برای خانه به دوش دعوت شدم. بعد از خانه 
به دوش، پیشنهاد بازی در سریال ها زیاد شد 
و من هم به طور مداوم و جدی مشــغول به 

کار شدم.
بیشترین دستمزدی که تاکنون گرفتید چقدر بوده 

است؟
فکر می کنید ماهی چقدر به من می دهند. من 
هیچ وقت برای پول به کســی فشار نیاوردم 
و اگر تهیه کننده گفتــه خانم امیر جلالی با 

ما راه بیایید، رعایــت کردم و گفتم هر طور 
می توانید پرداخت کنید. آخرین دستمزد من 
کــه خیلی بالا هم بــوده، 25 میلیون تومان 
برای بازی در یک ســریال بوده است. برای 
فیلــم از پنج تا نهایتا هشــت میلیون تومان 
دریافت داشتم. تا به حال سر مسائل مالی با 
هیچ کــس درگیر نبودم و می توانید این را از 
تهیه کننده ها بپرسید. حتی گاها قسط آخرم 
را پرداخــت نکردند که در این صورت هم نه 

اهل شکایت هستم و نه گله. 
شرایط کنونی زندگیتان چگونه می گذرد؟

متاســفانه مردم فکر می کنند تمام بازیگران 
اوضاع آنچنانی دارنــد. در حالیکه در همین 
قشــر بازیگران هــم تعداد بــه خصوص و 
انگشــت شماری هستند که پشتوانه داشته و 
همه جوره به آنها رســیدگی می شود و گاها 
می بینیم که همزمان در حال بازی در شــش 
فیلم سینمایی هستند. سوال من این است که 
چرا یک نفر مثل ســیروس گرجستانی برای 
حل مشــکلات زندگی باید فشار آنچنانی را 
متحمل شــود و بعضی ها کارهای فراوان و 

دستمزدهای آنچنانی داشته باشند؟
من قبــل از انقــلاب، مدیر مالــی وزارت 
بازرگانــی بــودم و بعــد از آن مدیــر مالی 
انتشــارات خوارزمی شــدم و حالا با حقوق 
بازنشســتگی زندگی می کنم و با 26 درصد 
افزایش حقوق، دو میلیون و هشــتصد هزار 
تومان دریافت می کنم. متاسفانه در تلوزیون 
و سینما، آدم ها گزینش می شوند. طرف پول 
دارد، تهیه کننده می شود و نقش یک را هم 
می گیرد. به واســطه همین اتفاق، بلافاصله 

استارت کارهای بعد و بعدی او می خورد.
مردم بارها به من پیام داده اند و درخواســت 
کمــک مالی کردنــد. از کمک بــرای تهیه 
جهزیه گرفته تا کســی که می گوید به چرخ 
خیاطی نیاز دارد و یا کســی که ویلچر برای 
پســرش می خواهد. مردم فکر می کنند برایم 
راحت است که 80 میلیون تومان برای یک 

ویلچــر برقی بدهم. بــرای بعضی ها از آنها 
توضیح می دهم که عزیز من، شش ماه است 
که کرونا آمده و هیچ کاری نکرده ام و قبل از 
آن هم که دو سال است روی صحنه تلوزیون 
نبوده ام. گاهی هم می نویسم خانم، آقا، انگار 
شــما پیج مرا با پیج رئیس جمهور اشــتباه 
گرفته اید. این حرف ها را به گوش مســئولین 

برسانید نه امثال من.
چرا اخیرا کم کار شده اید؟

ســوال من این اســت که چرا فلان آقا و 
خانم، مدام در فیلم های ســینمایی حضور 
دارند و عده ای سال ها در انتظار می مانند؟ 
چه کســی باید به این مشکلات رسیدگی 
کند و بر چه اســاس این اتفاقات می افتد؟ 
مردم گاها فکر می کنند بازیگران خودشان 
کناره گیری می کنند. با من تماس می گیرند 
و فیلمنامه را می فرســتند، می خوانم و اکی 
می دهم و بعد متوجه میشوم در اتاق فکر، 
یکی از کســانی که دستش باز است گفته 
خانــم امیر جلالی را حذف کنید، من خانم 
فلانــی را می آورم. من آدمی نیســتم که 
پیگیــری کنم که چرا خبری نشــد. بعد از 
مدتــی انتظار همان فیلمنامــه را می بینم 
که خانم ایکــس را در آن جایگزین نقش 
من کرده اند و اکثرا تمام کارهایی که مال 
من بوده را، آنهــا انجام می دهند. البته که 
من اصلا نگران این مسئله نیستم و قصد 
توهین به کســی را ندارم. خدا را شکر سی 
سال  پشــت میز اداره نشســتم و زحمت 
کشیدم و امروز آب باریکه ای برای زندگی 
دارم و نیازی به تلویزیون و ســینما  ندارم. 
باور می کنید آخرین بازی ام را درســت به 
خاطر ندارم. به گمانم کاری به نام ناخونک 
برای شــبکه استان ها بود و در حال حاضر 
کار مشخصی در دســت تولید ندارم. البته 
دو ســه کار هســت که تماس گرفته و به 
من خبر دادنــد که با شــروع کرونا فعلا 
دیگــر کاری نمی کنم. اگر مبتلا شــوم با 

کدام دارو و حمایت و پشــتوانه از پســش 
بربیایم؟ 

ترجیح  بیشتر  را  کارگردان  کدام  با  کردن  کار 
می دهید؟

همیشه دوست داشــتم با خانم نرگس آبیار 
کار کنم. چرا که بدون حاشیه سازی، هنرمند 
را صرفا به خاطر توانایی هایش می خواهد و 
برایش اهمیت ندارد طرف با چه ماشینی دم 
در پیاده می شود. خوشــبختانه با من تماس 
گرفتند و در دفتر ایشــان، صحبتی داشتیم و 
نقش بسیار خوبی را به من پیشنهاد دادند.  و 
گفتند با این نقش سال دیگر سیمرغ را از آن 
خودت می کنی و من به خنده گفتم ســیمرغ 
را به مــا نمی دهند. به آنهایی می دهند که از 
پشــت صحنه سفارش می شــوند. در نهایت 
قرارداد بســتم و چند بار هم برای روخوانی 
پیش خانــم آبیار رفتم. افــراد حاضر در آن 
پــروژه یکی از یکی بهتر بودند. چرا که خانم 
آبیــار انتخاب حتی تدارکات و حمل و نقل و 
مدیر برنامه را بر اســاس فکر انجام می دهند 
و عوامل را گلچیــن می کنند. دلیل موفقیت 
خانم آبیار در کارهایش این است که عوامل 
و حتــی بازیگران را صرفا به خاطر توانایی و 
هنرش می خواهد و به دنبال چشم رنگی ها و 
لباس لاکچری ها نیست. متاسفانه من بخاطر 
اتفــاق کرونا از آن کار انصراف دادم. چرا که 
گریم ان ســنگین بود و ســه ساعت طول 
می کشید و با توجه به مشکل کرونا و تنفس  
ممکن بود درگیرم کند و من با شــرمندگی 
هر چه تمام تر حتی نتوانســتم به خانم آبیار 
بگویم که شما به من بینهایت لطف کرده اید 
و به خاطر اینکه با ایشان رو در رو و شرمنده 
نشوم، خداحافزی کردم و گفتم از طرف من 

از خانم آبیار عذر خواهی کنید.
مهمترین دغدغه شما در کارهایتان چیست؟

چگونگــی بــازی در نقش هایم بــرای من 
مهمتریــن اصل اســت. در فیلــم »خانه به 
دوش« وصله هــای لباس های من مصنوعی 

بــود و خودم می گفتم همســر یک هندوانه 
فروش که نباید لباس لاکچری بپوشــد. باید 
ســاده و باور پذیر باشــد. خیلی وقت ها سر 
صحنه خودم می گفتم باید لباســم با نقشــم 
مطابقت داشــته باشــد. کلا من آدم سخت 
گیری نیستم و با شــرایط کنار می آیم. اهل 
ایرادگیــری نیســتم و  نمی گویــم اول باید 
دســتمزدم را بپردازید و بعــد جلوی دوربین 

می آیم. 
من چــون زمانی خودم در پســت مدیریتی 
بودمف بی انضباطــی را به هیج عنوان قبول 
ندارم و تحمل نمی کنم و گاها چون انضباطی 
در کارها وجود نداشــت، و بدخلقی من را به 
همراه داشت، من را به عنوان یک آدم بدقلق، 
بداخلاق و ایرادگیر می شناسند. در صورتیکه 
تنهــا روی بی نظمی نمی توانم چشــمانم را 
ببنــدم و  تذکر می دهم. من همیشــه برای 
بهبود و پیشــرفت کار ایراد گرفته ام، نه برای 

بیمه و دستمزد.
شبکه نمایش خانگی را چگونه می بینید؟

واقعــا نمی دانــم چــرا در تلویزیــون انقدر 
محدودیت وجود دارد، اما بازیگران در شبکه 
نمایش خانگی با لباس های رنگ در رنگ و 
گریم های متنوع ظاهر می شوند و هیچکس 
هم با آن مشکل ندارد. اگر محدودیتی اعمال 

می شود باید برای همه جا باشد.
مبالغ میلیاردی دســتمزدی کــه مردم فکر 
می کنند پرداخت می شود، برای شبکه نمایش 
خانگی است. اخیرا هم که با فیلمبرداری در 
خارج از کشــور هم فال اســت و هم تماشا. 
اندوه اینجاســت که مردم فکر می کنند این 

شرایط همه بازیگران است.  
تلوزیون  با سریال های کنونی  نظر شما در رابطه 

چیست؟ 
تلوزیون یک زمانــی تلوزیون بود ولی الان 
ســریال های فعلی از لحاظ محتوایی ضعف 
دارد و از هــر کســی که می پرســی از آنها 
شــکایت دارد. در واقع این ضعف تلویزیون 
است و شــاید به همین دلیل مردم به شبکه 
نمایش خانگی پناه برده اند. اینکه چرا مدیران 
تلویزیونی به مسئولیت خود عمل نمی کنند و 
اصلا به این موضوع اهمیت نمی دهند، جای 
ســوال دارد. هفته قبل شــبکه نسیم من را 
دعوت کرد و به برنامه انها رفتم و تهیه کننده 
برنامه می گفت خیلی هــا را دعوت می کنیم 
و نمی آینــد و می گویند ما بــا تلوزیون قهر 
هستیم. چرا باید قهر باشند؟ تلویزیون متعلق 
به هنرمندان و مردم اســت. همه نمی توانند 
پول بلیط را پرداخت کنند و در ســینما فیلم 
ببینند. مردم عادی ما عاشــق ســریال های 
تلوزیونی بودند. چــرا خانه به دوش و متهم 
گریخت دو ساخته نشد؟ چرا ترش و شیرین 
و چارخونه ســاخته نمی شــود و واقعا جریان 
چیســت ؟ این چیزی جز پارتی بازی است؟ 

درد زیاد اســت، خیلی زیاد است و خوش به 
حــال آنان که رفتند و تمــام این دردها را با 

خود بردند.
و در پایان بهترین کاری که داشتید کدام است؟

تمــام کارهایی که به انتخــاب خودم بوده، 
برایــم بهترین ها بوده و با آنها خاطره زیادی 
دارم و از همه آنها راضی هســتم و تاثیرات 
زیادی روی خود من داشته است. من از تمام 
کارهایــم به جز دو تله فیلم که نامشــان را 

نمی برم راضی هستم.
و حرف آخر؟

کاش حال تلویزیون ایران خوب شود و مردم 
دوباره با علاقه آن را دنبال کنند.

خبر

  ســوال من این است 
که چــرا فــان آقا و 
خانم، مدام در فیلم های 
سینمایی حضور دارند و 
عده ای سال ها در انتظار 
می مانند؟ چه کســی 
باید به این مشــکات 
رســیدگی کند و بر چه 
اتفاقات  این  اســاس 
گاها  مــردم  می افتد؟ 
بازیگران  فکر می کنند 
کناره گیری  خودشان 

می کنند

  آخرین دستمزد 
من که خیلی بالا هم 
بــوده، 25 میلیون 
تومــان برای بازی 
در یک سریال بوده 
است. برای فیلم از 
پنج تا نهایتا هشت 
تومان  میلیــون 

دریافت داشتم

مفقودی
 برگ ســبز خودرو وانت دو کابین سیستم مزدا تیپ 2000I  CARمدل 1398 به شماره پلاک 
 NAGP2PC32KA275660 شماره شاسی E2K8A6001  24 ایران 246 د 17  شماره موتور

مربوط به حمیدرضا دارابی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.
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مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی از تبدیل سدها 
و بندهای اســتان به فضاها و تاسیسات گردشگری خبر داد.به گزارش صبح امروز 
ابوالفضل مکرمی فر روز گذشته در جلسه کمیته گردشگری آب استان که در شرکت 
آب منطقه ای خراســان رضوی برگزار شد، با اعلام این خبر افزود: »براساس تفاهم 
نامه وزارت نیرو و وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی سدهای 
استان به عنوان قابلیت ها و ظرفیت های گردشگری مورد بهره برداری قرار خواهند 
گرفت.«او ادامه داد: »براســاس تفاهم صورت گرفته بین اداره کل  میراث فرهنگی، 

گردشــگری و صنایع دستی استان و شــرکت آب منطقه ای سدها و بندهای دارای 
ظرفیت جذب گردشگر از جمله ســدفریمان، سددرونگر، سدسلامی و سایر سدها 
و بندهای استان به فضای گردشگری تبدیل خواهند شد.«مکرمی فر تصریح کرد: 
»گردشگران با توجه به تنوع فضاها و ظرفیت های سرمایه گذاری که در این مناطق 
ایجاد خواهد شد امکان بازدید خواهند داشت.« او گفت: »در استان خراسان رضوی 
بیش از 20 سد و بند با ظرفیت های گردشگری وحود دارد که در حال برنامه ریزی 

برای استفاده بیشتر از آن ها در راستای توسعه گردشگری هستیم.«

سدهای استان 
خراسان رضوی به 
پهنه های گردشگری 
تبدیل می شود

تائید طرح تفصیلی جنوب غرب برای برون رفت 
از وضعیت نابسامان فعلی است

محمدهــادی مهــدی نیا رئیس کمیســیون 
شهرسازی و معماری شــورای اسلامی شهر 
مشــهد در نطق پیش از دستور جلسه علنس 
شــورای اسلامی شهر مشــهد با گفت: طرح 
هــای تفصیلی به عنوان یکــی از مهم ترین 
اسناد توسعه شهری در چند دهه اخیر ابزاری 
برای هدایت و کنترل شهر های بوده اند. این 
اســناد باید در یک فرایند کنش گر بتواند هم 
افزایی مطلوبی میان تمامی ذینفعان و عناصر 

تأثیر گذار توســعه شــهری برقرار نماید و ضمن دقت نظر به واقعیت های موجود شهر، ساختاری 
هدفمند برای آینده شــهر تصور نماید.او به ادبیات شهرسازی نوین دنیا اشاره کرد و افزود: تصویب 
منشور حقوق شــهروندی، انتشار آزاد کلیه اطلاعات شهرسازی شــهرداری و پیش بینی دبیرخانه 
دائمی شــهر ترمیمی، از جمله اقداماتی است که گویای ارج نهادن به نقش و جایگاه شهروندان از 
طریق جریان آزاد اطلاعات در تصمیم گیری های مدیران شــهری می باشد. او یادآور شد: شورای 
محترم اسلامی شهر مشــهد در دوره چهارم به دلیل اختلافات متعدد طرح ابلاغی با طرح مصوب 
شــورای برنامه ریزی استان، با ابلاغ طرح جامع به شهرداری مشهد مخالفت نمود. علیرغم مغایرت 
های متعدد این طرح ، هم زمان با شــروع کار شوراي پنجم و در راستاي تاکید بر تسریع در تعیین 
تکلیف طرح های تفصیلی و همچنین تحقق شعار قانون گرایي در عرصه شهرسازي، در گام نخست 
طرح جامع شــهر مشهد با وجود داشتن ایرادات محتوایی به جهت برون رفت از وضع بی قانونی در 
شهرسازی شهر مشهد در آبان ماه 96 ابلاغ گردید و در گام بعدي و در راستاي همکاري و مساعدت 
و تسریع در تحویل گیري طرح هاي تفصیلي هفت گانه و با پیش فرض وعده زماني 6 ماهه براي 
تصویب طرح ها،  اقدام به تشــکیل جلسات مشترک نمایندگان شورا و کمیته فني کمیسیون ماده 
5 گردید. وی تصریح کرد: با گذشــت بیش از دو سال از این تصمیم و با وجود پیگیری های متعدد 
کمیســیون شهرسازی شورای اسلامی شهر  این امر محقق نشد و اکنون به به عنوان شروع حوزه 
جنوب غرب به عنوان اولین حوزه را در دســتور کار قرار داده و جهت تایید به شــورای شهر ارسال 
نماید . او به تاخیر اداره کل راه و شهرســازی در تکمیل اســناد طرح جامع از جمله سند پهنه های 
بلند مرتبه سازی اشاره و تاکید کرد:واقعیت های موجود شهر مشهد از قبیل بلاتکلیفی سالیان دراز 
پــلاک 176، محدوده صنعتی کارگاهی بی برنامه و غیر اســتاندارد خین عرب، بلاتکلیفی کمربند 
جنوبی، حجم گسترده حاشیه نشــینی ، محدوده اختلافی شهرستان طرقبه شاندیز ، بافت پیرامون 
حرم مطهر و ســایر موضوعات متعدد دیگر نمونه هایی از عدم تصمیم گیری درســت و به موقع و 
چشم پوشی از جریان پر شتاب توسعه شهری در مشهد است. تایید فعلی طرح تفصیلی جنوب غرب 
و طرح های آتی تفصیلی حوزه های هفتگانه،  صرفا به منظور برون رفت از وضعیت نابسامان فعلی 
است و این اقدام تأییدی بر مطالعات طرح جامع و اسناد پیشین طرح تفصیلی نبوده و با توجه به گذر 
زمان سپری شده ، ارزیابی مثبت و منفی رویه طی شده مدنظر نمی باشد و این امر به قضاوت افکار 
عمومی متخصصین شــهر سپرده می شود. بر همین اساس در کمیسیون شهرسازی شورای شهر از 
شهرداری محترم مشهد برنامه زمانی ارایه طرح های تفصیلی حوزه های باقیمانده تا اخر سال جاری 
خواسته شده است و اینجانب به عنوان رییس کمیسیون تخصصی از این تریبون رسمی اعلام می 
دارم شــورای اسلامی شهر مشهد آمادگی دارد درصورت ارسال هر یک از طرح های تفصیلی حوزه 
های هفتگانه باقیمانده توسط شهرداری به شورای شهر ، این شورا حداکثر ظرف یک ماه نسبت به 

بررسی، تایید  و ارسال آن به مرجع قانونی بعدی )کمیسیون ماده 5 ( اقدام نماید .

پس از 13 سال کلیات طرح تفصیلی جنوب غرب مشهد تصویب شد:

طلسم شکست
کلیات و بخشی از جزئیات 
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حوزه  تفصیلــی  طرح 
روز  مشــهد  غــرب 
دوشنبه در جلسه علنی 
شــورای اســلامی این 
کلانشهر به تصویب اعضا 

رسید.
امروز،  صبــح  گزارش  به 
رییس کمیسیون عمران و 
شهرسازی شورای اسلامی 
شــهر مشــهد در  جلسه 
علنی روز گذشــته این  شــورا این باره گفت: 
مســتند به بند 34 ماده 80 قانون تشکیلات، 
وظایف و انتخاب شــوراهای اسلامی کشور و 
انتخاب شــهرداران، طرح تفصیلی پیشنهادی 
حوزه جنوب غــرب در قالب خلاصه گزارش، 
دفترچه ضوابط و مقررات و آلبوم نقشــه های 

پیشنهادی در این جلسه شورا تایید شد..
محمد هادی مهدی نیــا افزود: این طرح برای 
تصویب نهایی به کمیســیون ماده پنج ارسال 

خواهد شد.
وی ادامــه داد: در موضوع محاســبات ریالی 
مرتبط با تراز مالــی فیزیکی، جمع درآمدهای 
طرح ناشــی از تراکم ها و کاربری ها، با فرض 
تحقق 100 درصــدی ظرفیت های درآمدی، 
مبلغ 183 هــزار و 70 میلیــارد ریال و جمع 
هزینه ها 374 هزار و 770 میلیارد ریال تعیین 
شــده و تراز هزینه و درآمد طرح 104 درصد 

منفی است. 
رییس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای 
اسلامی شهر مشــهد گفت: همچنین با توجه 
بــه نقش جابه جایی عمده بولوار نماز در حوزه 
جنوبی و احــداث چپگرد بــرای این محور و 
همچنین مسدود گردیدن امتداد بولوار نماز پس 
از تقاطع هاشمیه، مشــکلات ترافیکی متعدد 
بولوار هاشــمیه، عدم توانایی برای بارگذاری 
بیشــتر ترافیک عبــوری در ایــن محور و به 
منظور تسهیل جریان ترافیک عبوری و تکمیل 
ساختار نقشه سلســله مراتب دسترسی ادامه 

بولوار نماز در هم پیوندی شبکه شریانی درجه 
2 اصلی، پیشنهاد می شود ارزیابی امکان احداث 
تونل شهری در ادامه بولوار نماز تا بولوار شهید 

برونسی صورت پذیرد.
وی افزود: همچنین با توجه به نقش و عملکرد 
محور وکیــل آباد به عنوان اصلی ترین کریدور 
شــرقی - غربی شــهر مشــهد و نبود معبر 
جایگزین به جای این محــور در حال حاضر، 
نقش شــریانی درجه یک بولوار وکیل آباد در 
سلسله مراتب شــبکه معابر مشابه پیش بینی 

طرح جامع مصوب، مورد تاکید قرار گرفت.
مهدی نیا ادامه داد: با توجه به استلزام نگاه کل 
نگر در خصوص بلندمرتبه سازی در کلانشهر 
مشهد و بررسی تمامی ظرفیت های بلندمرتبه 
ســازی به صورت یکپارچه به منظور آگاهی از 
میزان بارگــذاری ها و پیگیری این موضوع بر 
اساس اسناد مطالعاتی، ضمن ارائه پیشنهاد دو 
پهنه با پتانسیل بلند مرتبه سازی و پیش بینی 
امکان افزایش شدت استفاده از زمین با رویکرد 
توسعه مبتنی بر حمل و نقل همگانی در حوزه 
پیرامونی ایستگاه های قطارشهری در محدوده 
حوزه جنوب غرب، مجدد نســبت به پیگیری 
و تکمیل ســند یکپارچه بلندمرتبه سازی شهر 
مشهد به عنوان سند باقی مانده در طرح جامع 

مصوب تاکید می شود.
وی گفت: همچنین به منظور استفاده از ظرفیت 
فضاهای سبز و باز دانشگاه فردوسی در راستای 
تقویت و خلق فضاهــای عمومی، اجتماعی و 
ارتقای کیفیت محیط شــهری، به جهت هم 
پیوندی این مجموعه با عرصه شــهر، پیشنهاد 

حذف حصار فیزیکی دانشگاه ارائه می شود.
هــم چنین رییس کمیســیون برنامه و بودجه 
شــورای اسلامی شهر مشــهد نیز در این باره 
گفــت: در این طرح 18 هــزار میلیارد ریال در 
بخش منابع کسری درآمد خواهیم داشت و در 

عمل در منابع ایراد و ابهام جدی وجود دارد.
بتول گندمی افــزود: در بخش هزینه ها نیز با 
فرض اینکه پروژه کمربند جنوبی اجرا شــود، 

191 هزار ریال تراز منفی خواهد بود.

وی ادامــه داد: تــلاش می کنیــم در بخش 
درآمدها و هزینه ها شفاف سازی شود.

در این جلســه کلیــات و بندهایی از این طرح 
مصوب شد و بندهایی نیز از جمله تصمیم گیری 
در خصوص ادامه یــا عدم ادامه پروژه کمربند 
جنوبــی برای بررســی و تصویب به جلســه 
بعدی شــورای اسلامی شــهر مشهد موکول 
شــد.همچنین امروز جمعی از فعالان زیست 
محیطی با حضور در مقابل شــورای اسلامی 
شهر مشهد خواستار اجرا نشدن پروژه ترافیکی 
کمربنــد جنوبی مشــهد و همچنیــن تغییر 
کاربری این پروژه از ترافیکی به زیســت گاهی 
و تفرجگاهی شــدند که این موضوع در جلسه 
آینده شورای اسلامی شــهر مشهد و در ادامه 
مصوبه طرح تفصیلی حوزه غرب مشهد بررسی 

می شود.
تهاتر با بنیاد تعاون ناجا

تصویب طرح تهاتر شــهرداری با بنیاد تعاون 
ناجا از دیگر مصوبات جلسه علنی امروز شورای 

اسلامی شهر مشهد بود.
شــهردار مشهد در این باره گفت: حدود یک و 
نیم سال در موضوع بافت پیرامون حرم مطهر 

رضوی بــه دنبال رفع یکی از عوارض مهم در 
منطقه ثامن هستیم.

محمد رضا کلائی افزود: بر این اســاس تهاتر 
دو گود بنیاد تعاون ناجا به مســاحت 51 هزار 
متر مربع در دســتور کار قرار گرفت، این اقدام 
نیازمند پیگیری هایی از سوی نیروی انتظامی 

بود که اتفاق افتاد.
وی ادامــه داد: همچنیــن این طــرح نیازمند 
مجموعه هماهنگی هایی در درون اســتان بود 
که مصوبه لازم اخذ شــد، در ستاد تدبیر ویژه 
اقتصادی استان نیز این موضوع بررسی و مورد 

تایید اعضا قرار گرفت.
این طــرح دو فوریتــی با موافقــت اعضای 
شــورای اســلامی شــهر مشــهد تصویب و 
مقرر شــد شهرداری نســبت به انعقاد قرارداد 
تملــک پروژه های نرگس رضوی ســه و پنج 
و نرگس رضــوی چهار و 6 متعلــق به بنیاد 
تعــاون ناجا در قبــال واگذاری هتــل آرمان 
پــس از تایید کمیســیون حقوقــی، املاک و 
قراردادها و کمیســیون های برنامه و وبودجه و 
 اقتصادی شورای اسلامی شــهر مشهد اقدام

 کند.

تذکر عضو شورا در حمایت از معاون 
مستعفی

همچنین در این جلســه محمد حسین ودیعی 
عضو شورای اســلامی شهر مشهد به شهردار 

تذکر داد.
وی گفت: حوزه برنامه ریزی و توســعه منابع 
شهرداری حائز اهمیت است، نقش شهریار آل 
شیخ، معاون برنامه ریزی شهردار برای کلانشهر 
مشهد و کشــور در عرصه های مختلف نظیر 
تدوین برنامه عملیاتی شــهر و هوشمندسازی 
قابل کتمان نیســت.ودیعی افزود: با توجه به 
مشــکلات پیش آمده برای معــاون و مدیران 
این حوزه و اســتعفای آنها، شهردار در پیگیری 
موضوع و حمایــت از مدیران این حوزه ضعف 
داشته  است.عضو شورای اسلامی شهر مشهد 
ادامه داد: طبق قوانین و مقررات تخلفات اداری، 
30 مورد تخلف تسامح در حفظ اموال، تخلف 
اداری است و برخورد کیفری در این خصوص 

پیگیری جدی تر از سوی شهردار را لازم دارد.
معاون برنامه ریزی شهرداری مشهد و یکی از 
مدیران این حوزه هفته گذشته استعفا دادند که 

طبق شنیده ها این استعفا اجباری بوده  است.

خبر

511/1سازمان ثبت اسناد و املاک کشور
اداره کل ثبت اسناد و املاک خراسان رضوی

در اجرای آگهی موضوع ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/20- املاک واحد ثبتی تربت جام به شرح ذیل آگهی می 
گردد. 1- برابر رای شماره 139860306007000856 -98/10/7 تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای سهراب حقیقی بشیرآبادی در 
ششــدانگ یک باب منزل به مساحت 244/20 متر مربع پلاک 1880 فرعی از 3 اصلی واقع در خراسان رضوی خریداری از مالک رسمی 
آقای قلیچ یوسفزاده محرز گردید است.2- برابر رای شــماره 139860306007000857-98/7/10 تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
آقای سهراب حقیقی بشیرآبادی در ششدانگ یک باب منزل به مساحت 248/70 متر مربع پلاک 1880 فرعی از 3 اصلی  واقع در خراسان 
رضوی خریداری از مالک رســمی آقای یوســف یاریپور محرز گردیده است. 3- برابر رای شــماره 99/3/18-139960306007000394 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای سعید حدادی رونجی در ششدانگ یک باب منزل به مساحت 188/8 متر مربع پلاک 35 فرعی 
از 908 – اصلی واقع در خراسان رضوی خریداری از مالک رسمی آقای محمد یوسف اسحاقی یوسف آبادی از سهم لارث محمد اسحقی 
محرز گردید است. 4- برابر رای شماره 139960306007000392-99/3/18 تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای فضل احمد شامی 
در ششــدانگ یک باب منزل به مســاحت 176/5 متر مربع پلاک 5 فرعی از 3- اصلی واقع در خراسان رضوی خریداری از مالک رسمی 
آقای جان میرزا خانی خویرد محرز گردیده اســت.5- برابر رای شماره 139960306007000399-99/3/18 تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی  خانم گلثوم خلقی جامی در ششــدانگ یک باب منزل به مساحت 128/30 مترمربع پلاک فرعی از 695 اصلی واقع در خراسان 
رضوی خریداری از مالک رسمی آقای محمد عظیم خلقی جامی محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قا آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی وماده 13 
آیین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص 
ذینفع به آرای اعلام شــده اعتراض داشــته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی در محل تا دو ماه وهمچنین برای آگهی اصلاحی ظرف 
مدت یکماه اعتراض خود را به  اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند و معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات 
ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست 
به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/3/27 .تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/4/17
سید مجتبی جوادزاده- رئیس ثبت اسناد واملاک تربت جام

*************************************
511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد ســند رســمی . برابر رای شــماره 
139960306271000488 هیات اول/ موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم زهرا سادات مجدی فرزند سید علی اکبر به شماره شناسنامه 420 صادره از نیشابور 
در ششــدانگ اعیان یک باب خانه به مســاحت 123/30 متر مربع قسمتی از پلاک 74 اصلی بخش  9 واقع در خواجه ربیع- ساده بهلولی 4/3 و4/4 
پلاک 47 اعیان متعلق به خود متقاضی عرصه موقوفه کفش فروش محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف247 تاریخ انتشار نوبت 

اول: 1399/4/2. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/4/17
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

*************************
511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد ســند رســمی . برابر رای شــماره 
139960306271000471 هیات اول/ موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم فاطمه آرزه فرزند مهدی به شماره شناسنامه11 صادره از مشهد در ششدانگ 
اعیان یک باب خانه به مســاحت 158/65 متر مربع قســمتی از پلاک 74 اصلی بخش 9  واقع در خواجه ربیع انتهای یوسف زاده 6 ساده بهلولی 4/3 
پلاک 43 اعیان متعلق به خود متقاضی و عرصه موقوفه کفش فروش محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف245 تاریخ انتشار نوبت 

اول: 1399/4/2. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/4/17
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

***********************************
511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد ســند رسمی . برابر رای 
شماره 139960306271000492 هیات اول/ دوم  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای مجتبی گیلاسی فرزند محمد مهدی به شماره 
شناسنامه 0922372306 صادره از مشهد در ششدانگ اعیان یک باب خانه به مساحت 104/9 متر مربع قسمتی از پلاک  فرعی از 74 اصلی 
بخش 9  واقع در خواجه ربیع- مهر مادر 17/1 پلاک 24 اعیان متعلق به خود متقاضی و عرصه موقوفه کفش فروش محرز گردیده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف247 تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/4/2. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/4/17
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

*****************************

511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد ســند رســمی . برابر رای شــماره 
139760306021000053 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی ملک 
بردسکن تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای عباسعلی نهروانی فرزند ابوالفضل به شماره شناسنامه2766 صادره از بردسکن درششدانگ یکباب 
ســاختمان به مســاحت26/40 متر مربع قسمتی ازپلاک 942 فرعی از4 اصلی واقع درخراسان رضوی بخش 4 حوزه ثبت ملک بردسکن خریداری از 
مالک رســمی آقای ابوالفضل نهروانی محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 

انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/4/2 .  تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/4/17

غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن
511/6اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد ســند رســمی . برابر رای شــماره  
139960306021000105هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی ملک 
بردســکن تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم معصومه عابدی فرزند محمد به شــماره شناسنامه 2793 صادره از بردسکن درششدانگ یکباب 
ساختمان  به مساحت  183/95متر مربع قسمتی ازپلاک 34 فرعی از4 اصلی واقع درخراسان رضوی بخش 4 حوزه ثبت ملک بردسکن خریداری از 
مالک رسمی آقای سید علی حسینی مقدم محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 

انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/4/2 .  تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/4/17

غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن
 511/7اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد ســند رســمی . برابر رای شــماره 
139660306003006135 تاریخ 1396/6/14 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم کبری ابراهیمی طراز خاکی فرزند ابراهیم به شماره شناسنامه 
135صادره از) بخش: فریمان، روستا: چهاربید( پرونده کلاسه1395114406003000468 در ششدانگ اعیان یک  باب خانه به مساحت 151/41 متر 
مربع قسمتی از پلاک  49 اصلی واقع در بخش نه  حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج واقع در آوینی 35 ، پلاک 188 اعیان متعلق به خود متقاضی ) 
مالک رسمی خانم کبری ابراهیمی طراز خاکی ( و عرصه اجاره شده از مالک رسمی موقوفه میرزا محمد محسن رضوی محرز گردیده است. لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد. م.الف273 تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/4/17. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/5/1
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/8اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک فریمان 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
آگهــی موضــوع ماده 3 و مــاده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی برابر رای شــماره 
139960306022000101 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ملک فریمان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای سید مهدی راعی مقدم فرزند سید محمد بشماره شناسنامه 8692 صادره از فریمان کد ملی 
0848506375 دریک باب ســاختمان به مســاحت 282/80 متر مربع  پلاک 2401 فرعی از 276 اصلی واقع در بخش 13 خریداری از مالک رسمی 
آقای حسن بهلولی محرز گردیده است .لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم وپس از 
اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خودرا به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 

و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول :1399/4/17.تاریخ انتشار نوبت دوم : 1399/4/31 

محمدرضا رجایی مقدم - رئیس ثبت اسناد واملاک فریمان
511/9اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک فریمان 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

آگهــی موضــوع ماده 3 و مــاده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی برابر رای شــماره 
139960306022000102 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ملک فریمان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای سید مهدی راعی مقدم فرزند سید محمد بشماره شناسنامه 8692 صادره از فریمان کد ملی 
0848506375 دریک باب ســاختمان به مســاحت 401/50 متر مربع  پلاک  2401 فرعی از 276 اصلی واقع در بخش 13 خریداری از مالک رسمی 
آقای حسن بهلولی محرز گردیده است .لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم وپس از 
اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خودرا به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 

و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول :1399/4/17.تاریخ انتشار نوبت دوم : 1399/4/31 

محمدرضا رجایی مقدم - رئیس ثبت اسناد واملاک فریمان

511/10اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک فریمان 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
آگهــی موضــوع ماده 3 و مــاده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی برابر رای شــماره 
139960306022000103 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ملک فریمان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای سید مهدی راعی مقدم فرزند سید محمد بشماره شناسنامه 8692 صادره از فریمان کد ملی 
0848506375 دریک باب ساختمان به مساحت 283/9 متر مربع  پلاک 2401 فرعی از 276 اصلی واقع در بخش 13 خریداری از مالک رسمی آقای 
حسن بهلولی محرز گردیده است .لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم وپس از اخذ رسید 
، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خودرا به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول :1399/4/17.تاریخ انتشار نوبت دوم : 1399/4/31 

محمدرضا رجایی مقدم - رئیس ثبت اسناد واملاک فریمان
511/11اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد ســند رسمی . نظر به دستور مواد 1 
و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رســمی مصوب 1390/9/20 و برابر رای شماره 139960306006000475-
1399/3/3 هیات دوم موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی خانم 
گل ناز شیرخانی فرزند دین محمد به شماره شناسنامه 1 صادره  تربت حیدریه نسبت به سه دانگ از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت96/23 
متر مربع ) نود شش متروبیست صدم متر مربع( قسمتی از پلاکـ 108 فرعی واقع در اراضی شاهده پلاک129 اصلی دهستان اربعه واقع در بخش یک 
تربت حیدریه خریداری  مع الواســطه از مالکین رســمی خانمها عالیه و نرجس ابریشمی محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی 
و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است 
و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به 

صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 4/1/ 1399 . تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/4/17

محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه
************************************************

511/12اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/20 و برابر رای شماره 139960306006000477 - مورخه 
1399/3/3 هیات دوم موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی انسیه 
حسین زهی فرزند رحمان به شماره شناسنامه2  صادره  زاوه نسبت به سه دانگ از  ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت96/23 متر مربع) نود شش 
متروبیست سه صدم مترمربع(  قسمتی از پلاکـ 108 فرعی واقع در اراضی شاهده پلاک 129 اصلی دهستان اربعه واقع در بخش یک تربت حیدریه 
خریداری مع الواســطه از مالکین رســمی خانمها عالیه و نرجس ابریشمی محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار 
در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در 
صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور 

سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 4/1/ 1399 . تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/4/17

محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه
************************************************

511/13اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/20 و برابر رای شماره 139960306006000175- مورخه 
1399/2/4 هیات دوم موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی خانم 
رحیمه آذریان  فرزند عباسعلی به شماره شناسنامه 1355 صادره  زاوه نسبت به ششدانگ یک باب ساختمان  به مساحت 142/90 متر مربع  ) یکصد 
چهل دو و نود صدم متر مربع ( قسمتی از پلاکـ از67 فرعی واقع در اراضی ضیاء الدین سفلی پلاک 126 اصلی دهستان اربعه واقع در بخش یک تربت 
حیدریه خریداری  مع الواسطه از محل مالکیت عباسعلی رمضانی محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  
شــهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شــده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در 
صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور 

سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 4/1/ 1399 . تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/4/17

محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه
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سرپرست هیات والیبال مشهد معرفی شد
خراسان رضوی سرپرســت هیات والیبال مشهد توسط رییس هیات والیبال خراسان رضوی 

انتخاب شد.
جبار قوچان نژاد، رئیس هیات والیبال خراســان رضوی در حکمی، مسعود ذوقی را به عنوان 

سرپرست هیات والیبال مشهد منصوب کرد.
مســعود ذوقی تنها داور بین المللی والیبال خراســان رضوی  که سابقه دبیری هیات والیبال 
مشهد را نیز در کارنامه دارد، اکنون رئیس کمیته داوران هیات والیبال استان و با حفظ سمت 

به عنوان سرپرست هیات مشهد نیز فعالیت خواهد کرد.
پیش از این باقر سلیمان نژاد، پیشکسوت والیبال مشهد عهده دار این مسئولیت بود.

 آخرین وضعیت قهرمان کشتی در بیمارستان
بعد  ملی پــوش کشــتی فرنگــی 
از بســتری در بیمارســتان مســیح 
دانشوری شــرایط بهتری نسبت به 

چند روز قبل دارد.
ســه«، حسین  »ورزش  گزارش  به 
کشــتی  برنز  مدال  دارنــده  نوری، 
فرنگــی جهان و قهرمان بازی های 
آســیایی جاکارتا چند روزی اســت 
که به ویروس کرونا مبتلا شــده و 
هم  خوشــایندی  چنــدان  وضعیت 

ندارد.
مسئولان فدراســیون کشتی بعد از 
اطلاع از این بســتری شدن حسین 
نوری در بیمارستان به خاطر کرونا، 
و  ورزش  وزارت  هماهنگــی  بــا 
فدراسیون پزشــکی ورزشی او را به 
بیمارستان مســیح دانشوری منتقل 

کردند که از تجهیزات بهتری برخوردار است.
طی روزهای اخیر با پیگیری حمید ســوریان و چند تن دیگر از مربیان و مســئولان کشتی 

آمپول مدنظری که برای درمان حسین نوری نیاز بود، تهیه شد.
به گفته برادر این قهرمان کشــتی فرنگی، ریه حسین نوری 30 درصد درگیر کرونا شده بود، 

اما بعد از تزریق این آمپول شرایط او کمی بهتر شده است. 
برادر حســین نوری در این باره به ایسنا گفت: آمپول مخصوص ریه مقداری دیر به دستمان 
رســید و همین موضوع باعث شد 30 درصد ریه حسین درگیر کرونا شود. اگر دارو زودتر می 
رسید قطعا تاثیر سریع تری داشت اما با لطف خدا و دوستان این مشکل حل شد. با این که او 
قهرمان تیم ملی است با رایزنی های زیاد در بیمارستان مسیح دانشوری بستری شد و خیلی 
از افراد مثل دبیر، سوریان و خیلی از مسئولان زحمت کشیدند تا برادرم در بیمارستان بستری 
شــود که جا دارد از همه آن ها قدردانی کنم. به احتمال زیاد تا پایان هفته به بخش منتقل 
می شود و اگر پزشکان اجازه بدهند شاید پس از چند روز در خانه درمان خود را پیگیری کند.

 آزمون جام را زودتر به زنیت تحویل داد؛

جواب سردار به جریمه: 2 گل و قهرمانی
درخشش ســتاره ایرانی زنیت برای دومین 
بازی پیاپی موجب شــد تا تیمش در فاصله 

چهار هفته به پایان فصل قهرمان شود.
به گزارش »ورزش ســه«، در دیدار پایانی 
هفته بیست و ششــم لیگ برتر روسیه، تیم 
بازی  زنیت ســنت پترزبورگ که مثل چهار 
گذشته اش ســردار آزمون را از ابتدا به عنوان 
مهاجم در کنار آرتم زیوبا داشــت، از ساعت 
22 شــنبه شــب در اســتادیوم کراسنودار، 

مهمان این تیم رده سومی بود.
در حالــی که تنها 5 دقیقه از شــروع بازی 
گذشته بود، اشتباه دروازه بان و در ادامه پاس 
به عقب عجیب مدافع کراسنودار موجب شد 
تا سردار آزمون با فرصت طلبی و ضربه نوک 
پای دقیق گل اول زنیت ســنت پترزبورگ را 
به ثمر رســاند و تیمــش را خیلی زود پیش 
بیاندازد.کراســنودار در دقیقه 29 با شــوت 
زمینی دنیل اوتکین گل تســاوی را به ثمر 
رســاند ولی در دقیقه 41 نتوانست از پنالتی 
به دســت آمده مقابل زنیت سنت پترزبورگ 
اســتفاده کند و این فرصت را هــدر داد تا 
بازی با تساوی یک بر یک دنبال شود و در 
لحظــات پایانی نیمه اول نیز یاران آزمون با 
گلزنی آرتم زیوبا از روی نقطه پنالتی به گل 
دوم دست یابند.اوتکین در دقیقه 50 با شوت 
تماشــایی از پشــت محوطه جریمه مجددا 
کار را به تســاوی کشــید، اما در حالی که 
تنها دو دقیقه از این گل گذشــته بود، زنیت 

سنت پترزبورگ روی یک ضد حمله سریع از 
جناح چپ زمین و در شلوغی محوطه جریمه 
کراسنودار، توسط ستاره ایرانی اش گل سوم 

را زد.
ارسال پای چپ یوری ژیرکوف تعویضی به 
مقابل محوطــه 6 قدم را آرتم زیوبا با ضربه 
ســر به کوژیائف رساند که شوت او برگشت 
داده شــد ولی در ادامه ســردار آزمون که با 
جای گیری مناسب مقابل تیرک دوم ایستاده 
بود، گل دوم خود و ســوم زنیــت را به ثمر 
رساند تا دوباره در آستانه برتری قرار بگیرند.
 الکــس ســوتورمین که در دقیقــه 65 در 
ترکیب زنیت قرار گرفته بــود، هفت دقیقه 
پس از حضورش در زمین با شوت پای چپ 
گل چهارم یاران آزمون را به ثمر رســاند تا 
در نهایــت به برتری 4 بــر 2 خارج از خانه 

ارزشمند مقابل کراسنودار دست پیدا کنند.
زنیت سنت پترزبورگ با درخشش و دو گلی 
که ســردار آزمون به ثمر رســاند، به برتری 
4 بر 2 مقابل کراســنودار دست یافت تا در 
فاصله چهار هفته بــه پایان فصل و بخاطر 
اختلاف 13 امتیازی با لوکوموتیو مسکو رده 
دومی، مقام قهرمانی فصل 20-2019 لیگ 

برتر روسیه را به دست آورد.
 آزمــون که پس از حواشــی متعدد برای او 
بخاطر عدم رعایت پروتکل های بهداشتی و 
حضور در یکی از رستوران های روسیه با دو 
جریمه مالی پیاپی مواجه شده بود، هفته قبل 

موفق به گلزنی برای زنیت ســنت پترزبورگ 
شــد و این هفته هم توانست دو بار این کار 
را انجام دهد تا نقش ویــژه ای در قهرمانی 
تیمش داشــته باشــد و پاســخ محکمی به 

انتقادات و جرایم باشگاه اش بدهد.
ســتاره ایرانی زنیت با دو گلــی که مقابل 
کراســنودار به ثمر رساند، تعداد گل های این 

فصل خود را به عــدد 13 افزایش داد تا به 
همراه اوِگِنی لوتسِــنکو از آرســنال تولا، در 
جایگاه دوم جدول برترین گلزنان لیگ برتر 
روســیه قرار بگیرد. او برای رسیدن به صدر 
جدول گلزنان کــه آرتم زیوبا آن را تصاحب 
کرده، تنها 3 گل فاصلــه دارد و باید منتظر 
ماند و دید که می تواند در چهار هفته پایانی 

جایگاه او را بگیرد و آقای گل شود یا خیر.
آزمون علاوه بر عملکــرد فوق العاده اش در 
این فصل برای زنیت ســنت پترزبورگ و به 
دســت آوردن دومین قهرمانــی متوالی در 
لیگ برتر روســیه، سال گذشته نیز با به ثمر 
رســاندن 9 گل در این تیــم نمایش خوبی 

داشت.

خبر

کلانی: نمی توان فوتبال را تعلیق کرد

پرسپولیس با حسادت ها قهرمان می شود

پیشکســوت فوتبال ایران با اشــاره به بازی ها 
و اتفاقــات رخ داده در لیگ برتر فوتبال ایران 
گفت: من به باشگاه های درگیر کرونا حق می 
دهم کنار بکشند چون چیزی مهم تر از سلامتی 

وجود ندارد.
حســین کلانی در گفتگو با مهر، در خصوص 
عدم برگــزاری بازی های اســتقلال - پارس 

جنوبــی و فولاد - نســاجی بــه دلیل ابتلای 
تعدادی از بازیکنان استقلال تهران و فولاد به 
ویروس کرونا گفت: به نظرم تیم های استقلال 
و فولاد کار درســتی انجام می دهند. پای جان 
آدمی در میان اســت. اگر واقعاً تشــخیص بر 
ابتلای اعضای آنها به کرونا هست باید از این 
تصمیــم دفاع کرد. چیزی مهم تر از ســلامتی 

وجود نــدارد و به مدیران این باشــگاه ها باید 
کاملًا حق داد کــه نخواهند با جان افراد بازی 

کنند.
فوتبالیست ها  افزود:  ایران  فوتبال  کارشــناس 
در دید هســتند و ابتلای آنهــا می تواند جامعه 
را به شــوک ببرد. تمام ارکان فعلی که درگیر 
فوتبال شــده اند باید از سلامتی خود اطمینان 

کسب کنند.
کلانی راجع به انتقاداتی که از عدم رعایت امور 
بازی های  پزشکی  بازرســان  توسط  بهداشتی 
لیگ برتر می شــود یادآور شــد: من در جریان 
جزئیات روند رعایت پروتکل ها توسط سازمان 
لیگ و به تبــع آن باشــگاه های لیگ برتری 
نیســتم. امیدوارم تمام موارد رعایت شــود تا 
اعضــای تیم ها بــا آرامش ذهنی و جســمی 

کامل در میدان مســابقه حاضر شــوند. وظیفه 
سازمان لیگ و فدراسیون فوتبال است که تمام 
مشــکلات وجود برای تیم ها را حل کند. باید 
بپذیریم که فوتبال یکی از پدیده های اجتماعی 
در دنیا و بخصوص ایران است. نمی توان آن را 

برای همیشه به تعلیق درآورد.
پیشکســوت پرســپولیس راجع به دو برد این 
تیم با شــروع دوبــاره رقابت هــای لیگ برتر 
و تقویت احتمال کســب چهارمیــن قهرمانی 
متوالی، تصریح کرد: در شــروع دوباره بازی ها 
پرسپولیس توانست خیلی خوب کارش را دنبال 
کند. با وجود حســادت ها و مشکلاتی که برای 
پرســپولیس به وجود آوردند، ایــن تیم خوب 
نتیجه گرفت و حالا وقتش اســت که قهرمانی 
لیگ برتــر را به اســم این تیم ثبــت کنیم. 

بازیکنان پرسپولیس با وجود حسادت ها، مردانه 
می جنگند و همه چیز را در زمین مسابقه تعیین 

می کنند. آنها لایق قهرمانی هستند.
کلانی افزود: ای کاش رقیبان پرســپولیس در 
صورتی که تفکر موجود در تشکیلات را قبول 
ندارند، ســکوت کنند و شرافت در رقابت را بر 

هم نریزند.
پیشکسوت پرسپولیس در پایان از پیشنهاد خود 
مبنی بر ایجــاد اتحادیه های فوتبالی در ارکان 
مختلــف فوتبال ایران صحبــت کرد و گفت: 
تــا زمانی که اتحادیه هــای مختلف در فوتبال 
تشــکیل نشود مشــکلات مربوط به مدیریت 
فوتبال هم حل نمی شــود. مــن فکر می کنم 
چنیــن نهادهایی می توانند کمــک فراوانی به 

رشد صحیح و بی حاشیه فوتبال کنند.
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احتمال ارجاع پرونده ایران به شورای امنیت 
وجود دارد

معاون سیاسی وزیر امور خارجه گفت: آژانس بازی بسیار پیچیده ای را در مقابل ما ایجاد کرده 
و با فشار آمریکا قطعنامه ای علیه ما صادر کرده و احتمال ارجاع پرونده ایران در نشست بعدی 

شورای حکام به شورای امنیت وجود دارد.
ســید عباس عراقچی روز دوشنبه در نشست مدیران ارشــد وزارت امور خارجه که با حضور 
اسحاق جهانگیری برگزار شد،  اظهارکرد: اکنون درگیر یک محرکه سنگین سیاسی، اقتصادی 
و حقوقی با آمریکا در چارچوب سیاست فشار حداکثری این کشور هستیم. این سیاست از سه 

سال و نیم قبل توسط ترامپ یکسال پس از اجرایی شدن برجام شروع شد.
وی خاطرنشان کرد: به دلیل ناکام بودن سیاست فشار حداکثری، آمریکایی ها در 6 ماه اخیر 
فشــار حداکثری خود را به حد اعلای خود رســانده اند،گفت: در حال حاضر، مهمترین هدف 
آمریکا، بردن مجدد ایران به شــورای امنیت است و همه ظرفیت  و توان خود را بسیج کردند 
که بازی خطرناکی اســت و اگر ما در این بازی گرفتار شویم، خسارات راهبردی برای ایران 
خواهد داشــت.عراقچی یادآور شــد: تاکنون موفق شــدیم جلوی اجماع کامل علیه ایران را 
بگیریم به طوری که در نشســت شــورای حکام چین و روسیه و هفت کشور به روند آمریکا 

نپیوستند. در نیویورک هم مشغول به کار هستیم.

اما اگرهای اعتبارنامه تاجگردون
ســخنگوی هیأت رئیســه مجلس گفت: می توان دو رأی گیری در صحن علنی داشت که 
نخست نظر کمیســیون مبنی بر تأیید اعتبارنامه به رأی گذاشته شود که اگر رأی نیاورد، به 
معنای رد اســت و باید مجددا اصل اعتبارنامه به رأی نمایندگان گذاشته شده و نتیجه نهایی 
بر اساس آن باشد.محمدحسین فرهنگی ســخنگوی هیأت رئیسه مجلس روز )دوشنبه، 16 
تیرماه( در جمع خبرنگاران به صورت ارتباط تلفنی با بیان اینکه بررســی اعتبارنامه غلامرضا 
تاجگردون منتخب مردم گچساران و باشت در جلسه علنی آتی مورد رأی گیری قرار خواهد 
گرفت، گفت: در ادامه در جلسه روز گذشته هیأت رئیسه، درباره روش بررسی اعتبارنامه وی 
بحث شــد و نمایندگان بر این توافق بودند که آیین نامه باید اصلاح شود و به علت امکان و 
اجازه قانونی به آغاز به فعالیت منتخبی که اعتبارنامه وی هنوز مورد تأیید واقع نشــده است، 

عجله ای برای بررسی این اعتبارنامه نداشته و باید آیین نامه اصلاح شود.
فرهنگی ادامــه داد: اختلاف در این باره به این علت بود که به علت وجود عبارات »تصمیم 
گیری« در بحث اعتراضات اعتبارنامه های مورد اعتراض، هم برداشت به رأی گیری شده و 

هم برداشت به صرفا اعلام در صحن علنی همچون سایر نمایندگان می شود.
ایــن نماینده مردم در مجلس یازدهم ادامه داد: درباره نحوه رأی گیری اعتبارنامه، آیین نامه 
صرفا در صورت رد اعتبارنامه در کمیسیون تحقیق، جزئیات را بیان کرده اما در خصوص عدم 
رد در کمیسیون تحقیق و باقی ماندن معترضان بر اعتراض خود، ساکت است که نمایندگان 
معتقدند این مورد باید اصلاح شــود.وی افزود: بر همین اســاس قرار شــد کارگروه حقوقی 
تشــکیل شــود با توجه به مواد 29 تا 34 آیین نامه، رویه قابل قبول را مطرح کند از این رو 
اجمال تصمیم هیأت رئیسه بر این شد که غیر از روشی که به کارگروه واگذار شد، می توان 
دو رأی گیری در صحن علنی داشــت که نخست نظر کمیسیون مبنی بر تأیید اعتبارنامه به 
رأی گذاشته شود که اگر رأی نیاورد، به معنای رد است و باید مجددا اصل اعتبارنامه به رأی 

نمایندگان گذاشته شده و نتیجه نهایی بر اساس آن باشد.

دریافت اولین حقوق بهارستان نشین ها

مجلس مشکل معیشتی را حل کرد!
چند ماه پیش بود که در بحبوحه تعیین 
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حقوق کارگران برای سال 99، سوالی 
بر سر زبان ها افتاد »حقوق نمایندگان 
مجلس چقدر است؟«، جالب آنجا بود 
که جواب قطعی برای این ســوال داده 
نشد و تنها چندی از رسانه ها جداولی را از 
میزان حقوق نمایندگان منتشر کردند که 
به 2 بخش مستمر و غیر مستمر تقسیم 
می شد. به گزارش روزنامه »صبح امروز« 
تابنــاک در گزارشــی در همین رابطه 
نوشت: »مجموع پرداختی به یک نماینده 
مجلس از دو بخش تشــکیل می شــود؛ تمامی نمایندگان 
مجلس یک جقوق ماهانه دریافــت می کنند و یک دریافتی 
دیگر نیز به جز حقوق ماهانه برای سایر هزینه هایشان دارند.
حقوق ماهانه سال گذشته نمایندگان مجلس 9میلیون و 280 
هزار تومان بود و امســال، میزان حقوق ماهانه مجلسی ها به 
11میلیون و 600 هزار تومان رسیده است. تمامی نمایندگان 
مجلس اعم از هیئت رئیسه و سایر نمایندگان حقوق ماهانه 
یکســانی دریافت می کنند و تفاوتی در میزان حقوق ماهانه 
ندارند.امــا بخــش دوم دریافتی نماینــدگان تحت عنوان 
ردیف های دیگری به آنها تعلق می گیرد؛ هزینه ایاب و ذهاب، 
استخدام منشــی، اجاره دفتر، اجاره منزل در تهران و قبض 
موبایل. نمایندگان مجلس با توجه به تعداد دفاترشــان عدد 

متفاوتی را برای پرداخت هزینه دفاتر دریافت می کنند.
یک نماینــده مجلس برای پرداخت هزینه دفاتر مبلغ ســه 
میلیون تومان ماهانه دریافت می کند. حالا اگر نماینده ای هم 
از اماکن دولتی یا از ملک شخصی خود به عنوان محل دفتر 
نمایندگی استفاده کند، هزینه ماهانه اجاره دفتر را از مجلس 
دریافت می کند. میزان دریافتی هم که برای اســتخدام سه 
نیروی کار به هر نماینده تعلق می گیرد، 9 میلیون تومان است.

در اینجا هم ممکن است نمایندگان به اصطلاح کار به صرف 
اقتصادی انجام دهند. مثلا به جای ســه نیرو، فقط یک نفر را 
استخدام کنند یا به جای پرداخت حقوق ماهانه 9میلیون تومانی 
به کارکنان شــخصی خــود، حقوقی کمتــر پرداخت کنند و 
مابه التفاوت هر کدام از اینها در حســاب شخصی شــان باقی 
بماند.نمایندگان مجلس برای اقامت در تهران هم اجاره ماهانه 
پنج میلیون تومانی دریافت می کنند. این مبلغ به حساب تمامی 
نمایندگان واریز می شود و افرادی هم که ساکن تهران هستند، 
از مزایای تأمین هزینه اجاره منزل بهره مند هستند. همچنین 
هر نماینده ماهانه مبلغ دومیلیون و 200 تومان برای هزینه های 

ایــاب و ذهاب خود دریافت می کند. این به جز یک دســتگاه 
خودروی پژوپارس و سهمیه بنزینی است که در اختیار تمامی 
نمایندگان مجلس برای رفت وآمد قرار داده شده است.پرداخت 
حقوق ماهانه راننــده خودرو اما از طریق امور مالی مجلس به 
طور جداگانه مانند ســایر کارکنان مجلس انجام می شود و در 
سبد هزینه ای نمایندگان مجلس جا داده نمی شود. به جز این 
موارد ماهانه بین 200 تــا 400 هزار تومان هم برای پرداخت 
قبض موبایل به حســاب هر کدام از نمایندگان مجلس واریز 
می شود.در مجموع هر کدام از نمایندگان مجلس به جز حقوق 
ماهانه، بین 19 تا 22 میلیون تومان بابت پرداخت هزینه های 
جاری و مواردی که در بالا اشاره شد، دریافت می کنند.به تعبیر 
دیگــر هر نماینده مجلس از دو محل حقوق ماهانه و پرداخت 
هزینه ها، ماهانه بین 31 تا 34 میلیون و در مجموع امسال بین 

372 تا 408میلیون تومان دریافتی خواهد داشت.«
از فیش های حقوقی خبری نیست

البته انتشــار این خبر حواشی زیادی داشــت و گرچه طبق 
ماده 29 قانون مدیریت خدمات کشوری تمامی دستگاه های 
اجرائی باید دریافتی ها و پرداختی های تمامی کارکنان را روی 
ســامانه ماده 29 حقوق کارمندان ثبت کنند اما آن چنان که 
رئیس سازمان امور اســتخدامی به ما اطلاع داد، بسیاری از 
دستگاه ها از جمله مجلس شورای اسلامی هنوز به این سامانه 
ملحق نشده اند. و تلاش خبرنگاران ما برای دسترسی به فیش 
حقوقی این عزیزان به جایی نرســید. با شیوع بیماری کرونا 
اخبار مربوط به این موضوع کمرنگ شد و حقوق کارگران هم 
با رشــد اندکی با احتساب تمام پاداش و مزایا مبلغی حدود 2 

میلیون و پانصدهزار تومان تصویب شد. 
اما مجلس یازدهم که اکثر نمایندگانش با شعارهای شفافیت 
و بهبود اوضاع معیشتی خود را به صندلی های سبزش رسانده 

بودند شروع به کار کرد و همانطور که انتظار می رفت نطق ها 
و تذکــرات نمایندگان هم مانند برنامه های تبلیغاتیشــان به 
همین موضوع اختصاص یافت. تا روز گذشــته در خبری به 
نقل از حســین جلالی، نماینده مردم رفسنجان و انار، اعلام 
شد: »اولین حقوق نمایندگی 11 میلیون تومان به علاوه 200 
میلیون تومان بابت مسکن و 20 میلیون تومان هم برای سایر 
هزینه ها به حســاب ما واریز شــد.«    یعنی اولین پرداختی 
بهارستان نشینان مبلغی بالغ بر دویست و سی و یک میلیون 
تومان بوده اســت و انتشار این خبر درســت در زمانی که 
فشار حداکثری تحریم های ظالمانه آمریکا، تاثیرات منفی 
اقتصادی پاندومی کرونا و وضعیت بازار طلا و ارز بیشترین 
فشارها را روی عامه مردم تحمیل کرده است، مثل شوکی 
افکار عمومی را تحت تاثیر قرار داد. نمایندگانی که با دغدغه 
حل مشکلات معیشــتی وارد مجلس شدند تنها دویست 
میلیون ودیعه مســکن گرفته اند و این در شــرایطی است 
که خبرها از رشــد عجیب و غریب مسکن و اجاره حکایت 
می کنند و کار را برای مردم به پشــت بام خوابی و زندگی 
اشتراکی رسانده اند. از آن طرف با یک مقایسه ساده می شود 
دریافت دریافتی ماهانه یک نماینده بدون احتســاب حق 
ودیعه مسکن، بیش از دریافتی یک سال کارگر است. البته 
قبل این خبر در ابتدای مجلس یازدهم بود که عنابســتانی 
نماینده مردم سبزوار در توئیتی به مبلغ در نظر گرفته شده 
برای تهیه مســکن نمایندگان واکنش نشان داده  و گلایه 
کرده بود. که البته توئیت جنجالی این نماینده واکنش هایی 

هم در پی داشت که عنابستانی را وادار به پاسخ کرد. 
با تمام حقوق یک نماینده در ماه حداکثر می شود 

اجاره خانه پرداخت کرد
وی در توییت دیگری به یکی از کاربران پاسخ داد: متاسفانه 

در کشور ما سیاستهای اقتصادی و خاصه مسکن آنقدر اوضاع 
را آشــفته کرده که با تمام حقوق یک نماینده در ماه حداکثر 
میشه اجاره خانه پرداخت کرد و الباقی نیازهای زندگی میماند 

روی هوا….!!!!
)این یعنی اجاره خانه ای با حداقل مبلغ 200 میلیون ودیعه و 

31 میلیون ماهانه!(
عنابســتانی در پاســخ به کاربری که از او خواسته بود حوالی 
خیابان جمهوری و پاستور و بهارستان ساکن شود نوشته است: 
کمی از شــعارهای پوپولیستی فاصله بگیر برادرجان! نماینده 
ملت را نمیتوان در تهران بدون مسکن رها کرد و انتظار داشت 
به فکر اصلاح مســایل کلان کشور و اقتصاد و ریل گذاری 
صحیح امور و نظارت بر دولت لجام گســیخته باشــد و البته 

قاعدتا باید مواظب نفوذ اشرافیت و…هم بود.
وی در توییت دیگری خطاب به سوال یک کاربر که پرسیده 
مســکن مناسب از نظر شما چیست، پاسخ داده است: »یعنی 
مسکن مناســب!!! توضیح لازم نداره اخوی! کسی که قراره 
وظیفه نمایندگی ملت رو به درســتی انجام بده نباید گرفتار 
اجاره خانه و…باشه ! آنچیزی که گفته میشود مجلس در نظر 
گرفته برای اجاره یک آپارتمان صدمتری در مناطق متوسط 

به پایین تهران هم کافی نیست.«
)حالا اگر نگرانی های آقای نماینده را با اوضاع مســکن حال 
حاضر مردم مقایســه کنیم باید دید منظور از »اشرافیت« و 

»گرفتاری اجاره خانه« در کلام عنابستانی دقیقا چیست.(
در پایان امیدواریم با اولین پرداختی دویســت و ســی و یک 
میلیونی نمایندگان، مشــکلات معیشــتی و تهیه مســکن 
نمایندگان رفع شده باشد. تا آن ها بتوانند با فراغ بال »به فکر 
اصلاح مســایل کلان کشور و اقتصاد و ریل گذاری صحیح 

امور و نظارت بر دولت لجام گسیخته باشند.«

خبر

  جالــی: اولیــن حقوق 
نمایندگی ۱۱ میلیون تومان 
به عاوه 2۰۰ میلیون تومان 
بابت مســکن و 2۰ میلیون 
تومان هم برای سایر هزینه ها 

به حساب ما واریز شد  


